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پرستاران در صف مهاجرت
اینروزها سیل مهاجرت به کشورهای مهاجرپذیر 
اروپایی و آمریکایی در بین مشاغل حوزه درمان 
کشور فراگیر شده و کادر درمان کشور ما را نیز 
به شدت در معرض وسوسه انتخاب زندگی در این 
رئیس  زارعیان،  آرمین  است.  داده  قرار  کشورها 
هیات مدیره نظام پرستاری تهران با اذعان به این 
موضوع تاکید دارد، طی چند ماه اخیر بیش از هزار 
پرستار درخواست خروج از کشور را داشته اند. در 
این بین مهاجرت پرستاران اوضاع را نگران کننده تر 

می کند، به گفته او، از زمانی ...
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 گزارش

با ارزش مانند زباله
آمارها از بالا بودن حجم پسماند در کشور حکایت 
دارد. از یک سو، خلأ مدیریتی در این حوزه مشهود 
است و از دیگر سو، اقتصاد پرسود این بخش رنجور 
و ناکارآمد است. گفته می شود،  روزانه بیش از 58 
هزار تن و سالانه بیش از 21 میلیون تن زباله در 
شهرها و روستاهای ایران تولید می شود. بر اساس 
آمار، تنها پنج درصد از زباله ها در ایران بر اساس 
استانداردهای بهداشتی دفن می شود و این دفن 
غیراصولی سالانه 50 هزار میلیارد تومان به محیط 

زیست خسارت وارد می کند. برخی...
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رونمایی از شهرک رمزارز در روزهای سخت تابستان ۱۴۰۰؛

هزارتوی ماینینگ
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان می گوید: حتی اگر شب ها ناچار شویم که شمع روشن کنیم 
و زیر نور شمع بنشینیم، باید با برق موجود کشور، رمز ارز تولید کنیم تا درآمد خوبی نصیب کشور شود. حسن 
قاضی عسگر مدافع سرسخت تولید ارزرمزهاست و براین اساس نخستین شهرک رمزارز کشور در منطقه فریدن 
در غرب اصفهان کلنگ زنی شد. همه این ها در حالی است که چندی پیش معاون هماهنگی توزیع توانیر، اعلام 

کرد در انتظار تابستان سختی نیستیم؛ بلکه می دانیم تابستان بسیار سختی پیش رو داریم. 

گزارش
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مدیرکل زمین شناسی اصفهان  گفت: با توجه به آخرین مطالعات صورت گرفته حدود 10 
هزار کیلومتر مربع استان اصفهان بالغ بر تقریباً 10 درصد به صورت بسیار جدی و خطرناک 
درگیر فرونشست شده است.وی افزود: از مجموع ۳5 دشت استان 2۷ دشت ممنوعه و یا 
ممنوعه بحرانی هستند، از آن به عنوان زنگ خطری برای استان یاد کرد. متأسفانه اوضاع 
در دشت های گلپایگان، نجف آباد، مهیار شمالی، مهیار جنوبی-دشت آسمان، اردستان، 
اصفهان-برخوار، بادرود-خالدآباد، مورچه خورت و دامنه- داران از بحران نیز فراتر رفته است.

عملیات اجرایی نخستین مزرعه رمزارز کشور در فریدن آغاز شد. سرمایه گذار بخش 
خصوصی مزرعه رمز ارز اصفهان گفت: این مجموعه در زمینی به مساحت بالغ بر ۷8 هزار 
مترمربع در شهرک صنعتی داران احداث می شود و سرمایه گذاری اولیه آن حدود 500 
میلیارد تومان است. به گفته خانجانی، اشتغال زایی مستقیم افتتاح شهرک استخراج 
رمزارز بالغ بر ۷00 نفر به صورت مستقیم و هزار و 500 نفر بطور غیرمستقیم است. وی 

افزود: زیرساخت ها و میزان برق مورد استفاده، به طور شفاف محاسبه شده است.

آمارهای  بررسی  نوسان:   
رسمی در ارتباط با نرخ بیکاری 
نشان می دهد که نرخ مذکور در 
میزان  پایین ترین  به   ۹۹ سال 

خود در دهه ۹۰ رسیده است. 
البته نکته قابل توجه در این خصوص 
نه  مذکور  بیکاری  نرخ  کاهش  اینکه 
به دلیل  بلکه  اشتغال  ایجاد  به دلیل 
است.  داده  رخ  مشارکت  نرخ  کاهش 
بنابر آمارهای رسمی نرخ مشارکت در 
برآورد  سال ۹۹ معادل ۳/ ۴1 درصد 
شده که نسبت به سال ۹8 به میزان 
8/ 2 درصد کاهش داشته است. نرخ 
سال ۹۹  در  جمعیت15ساله  اشتغال 
نسبت به سال ۹8 با کاهش 1/ 2 واحد 
درصدی به میزان ۳/ ۳۷ درصد رسیده 

است.
همچنین بیکاری در سال ۹۹ به میزان 
۶/ ۹ درصد رسیده که نسبت به سال 
از آن )۷/ 10 درصد( به میزان  پیش 
است.  شده  کمتر  درصد  واحد   1  /1
اشتغال  شاخص  اینکه  بعدی  مورد 
را  بیشتری  کاهش  روستایی  نقاط 
نسبت به نقاط شهری در سال مذکور 
تجربه کرده اند. همچنین در ارتباط با 
نقاط  به  نسبت  شهری  نقاط  بیکاری 
ثبت  را  بیشتری  کاهش  روستایی 
کرده اند. در نهایت اینکه بررسی اشتغال 
در بخش های عمده فعالیت اقتصادی 
حاکی از این است که بخش خدمات 
با ۳/ ۴۹ درصد بیشترین سهم اشتغال 
در  است.  داده  اختصاص  خود  به  را 
مراتب بعدی، بخش های صنعت با ۳/ 
۳۳ درصد و کشاورزی با ۴/ 1۷ درصد 

قرار دارند.
ارائه  به  گزارشی  در  ایران  آمار  مرکز 
چکیده نتایج طرح آمارگیری نیروی کار 

در سال ۹۹ پرداخت. 
تحلیل آمارهای رسمی در ارتباط با نرخ 
از  نشان می دهد  بیکاری در دهه ۹0 
سال ۹0 که نرخ بیکاری به میزان ۳/ 
12 درصد بود تا پایان سال ۹۳ که این 
نرخ برابر ۶/ 10 درصد شد، روند نرخ 
روند  این  ادامه  در  بود.  نزولی  بیکاری 
نقطه شکست  نخستین  و  عوض شد 
بیکاری در دهه ۹0 در سال ۹۴  نرخ 
رقم خورد. در ادامه تا سال ۹5 این روند 
صعودی برقرار ماند. در نهایت نقطه دوم 
رقم خورد  روند در سال ۹۶  شکست 
از این سال به بعد روند نزولی نرخ  و 
در  نحوی که  به  ادامه داشت  بیکاری 
سال گذشته نرخ بیکاری به میزان ۶/ 

۹ درصد برآورد شد. 
از  میزان  این  رسمی،  آمارهای  بر  بنا 
نرخ بیکاری پایین ترین نرخ بیکاری در 
دهه ۹0 محسوب می شود. کارشناسان 
تعادل  که  باورند  این  بر  اقتصادی 
بلندمدت اقتصاد در دوره ۴0 سال اخیر 
در نقطه بیکاری 10 درصد قرار دارد. 
شوک  با  ایران  اقتصاد  که  سال هایی 
منفی مواجه شود اقتصاد از روند تعادلی 
خود خارج شده و به نرخ بیکاری بالاتر 
می رسد و سال هایی که اقتصاد با شوک 
مثبت روبه رو می شود این نرخ به سطوح 

پایین تر خود منتقل می شود. 
نکته قابل ذکر دیگر در این خصوص 
گرچه پایین بودن نرخ بیکاری در سال 
گذشته نکته مثبتی محسوب می شود 
شد  غافل  موضوع  این  از  نباید  البته 
که این کاهش نرخ بیکاری نه به دلیل 
ایجاد اشتغال بلکه به دلیل کاهش نرخ 
مشارکت رخ داده است و این موضوع 

اثر افت اشتغال را پوشش داده است.

رونمایی از نخستین مزرعه رمزارز کشور  10 درصد از مساحت اصفهان درگیر فرونشست 
اقتصاد اصفهان
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تصویر بیکاری 
در دهه 90

Is fahan

اقتصاد اصفهان در هفته ای که گذشت؛

 نوسان:دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزی اصفهان با تأکید بر اینکه تا 
نیمه نخست امسال زاینده رود دوباره جریان می یابد، گفت: هنوز تاریخ 
دقیق بازگشایی زاینده رود برای کشاورزان اصفهان مشخص نیست. 
اسفندیار امینی با تأکید بر اینکه قرار است تا پیش از اتمام سال آبی جاری 
زاینده رود باز شود، اظهار کرد: این تصمیم در آخرین جلسه کارگروه 
سازگاری با کم آبی مصوب شد که حجم مشخصی تحویل کشاورزان 
اصفهان داده شود. وی با بیان اینکه قرار است ۲۹۰ میلیون مترمکعب 
آب امسال برای کشاورزان شرق و غرب و محیط زیست اصفهان رها 
شود، تصریح کرد: البته هنوز زمان دقیق بازگشایی زاینده رود و طول 
دوره جریان آب مشخص نیست. آنچه می خوانید، مهمترین رویدادهایی 

است که درهفته گذشته بر اقتصاد اصفهان گذشت؛
دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزی اصفهان گفت: قرار است صنوف کشاورزی غرب 
و شرق اصفهان و جهاد کشاورزی با برپایی جلسات و بازدید از مناطق مختلف و با 
توجه به اینکه این میزان آب بسیار اندک است، با توافق زمان دقیق و مناسبی را 
برای جریان زاینده رود مشخص کنند. وی با تأکید بر اینکه هنوز زمان بازگشایی 
زاینده رود مشخص نیست، گفت: به طور معمول از اوایل اردیبهشت تا اواخر تیرماه 
صیفی جات کشت می شود، همچنین آبیاری کشت های ریشه ای چند ساله و 

درختان در این بازه زمانی انجام می شود.

برگزاری ۳۹ رویداد نمایشگاهی در ۱۴۰۰
هدف گذاری  از  اصفهان  استان  بین المللی  نمایشگاه های  شرکت  مدیرعامل 
برای برگزاری ۳۹ رویداد نمایشگاهی در این استان برای سال جاری خبر داد. 
علی یارمحمدیان با اشاره به اینکه برنامه ریزی های گسترده ای برای استفاده از 
ظرفیت های نمایشگاهی برای توسعه و رونق کسب وکارها در این استان انجام شده 
است، گفت: نمایشگاه اصفهان در سال های اخیر توانسته شرایطی را ایجاد کند که 
فعالان اقتصادی و تلاشگران حوزه کسب وکار به بهترین شکل ممکن توانمندی های 
خود را در معرض بازدید مخاطبان و علاقه مندان قرار دهند. وی با اشاره به اینکه 
نمایشگاه بین المللی اصفهان در سال 1۴00 برگزاری ۳۹ عنوان نمایشگاهی را 
پیش بینی کرده است، افزود: قرار بر آن بود که رویدادهای نمایشگاهی اصفهان 
از پنجم اردیبهشت  و با برگزاری نهمین نمایشگاه تخصصی گل و گیاه، گیاهان 
دارویی و ماهیان تزئینی آغاز شود اما به دلیل قرار گرفتن در شرایط قرمز کرونایی، 
برگزاری رویدادهای نمایشگاهی اصفهان با تاخیر آغاز می شود. مدیرعامل شرکت 
نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان با اشاره به اینکه رویدادهای نمایشگاهی در 
گروه دوم مشاغل و کسب وکارها جای گرفته اند، تصریح کرد: ستاد پیشگیری از 
کرونا این مجوز را صادر کرده است که رویدادهای نمایشگاهی در شرایط نارنجی 
و زرد کرونا برگزار شوند؛ اما با توجه به اینکه اکنون بخش زیادی از استان اصفهان 

در شرایط قرمز قرار گرفته اند، امکان برگزاری رویدادهای نمایشگاهی وجود ندارد.

منکر استفاده از پساب در برخی اراضی کشاورزی نیستیم
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان با بیان اینکه 
استفاده از پساب در هیچ محصول کشاورزی مورد تایید جهاد کشاورزی اصفهان 
نیست، گفت: تصاویر مربوط به آبیاری با پساب فاضلاب در اراضی کشاورزی بیش 
از حد اغراق آمیز است، اگرچه برداشت ها انجام می شود و با توجه به مستندات 

موجود منکر آن نیستیم.
اصغر رستمی در خصوص برخی صحبت ها مبنی بر کشت سبزی و صیفی جات 
شرق اصفهان با پساب فاضلاب، اظهار کرد: همواره به دلایل مختلف میزان پساب 
ها رو به تزاید می رود، اما این دلیل نمی شود که کشاورز و غیر کشاورز از پساب در 
مزارع کشاورزی خود استفاده کنند. وی با بیان اینکه برای برخورد هر نوع کشت با 
پساب فاضلاب در قانون نامی از جهاد کشاورزی آورده نشده است، گفت: براساس 
ماده قانونی ذکر شده دانشگاه علوم پزشکی، محیط زیست و شبکه دامپزشکی از 
جمله دستگاه هایی هستند که در این باره می توانند به مراجع قضایی شکایت 
کنند. رستمی درباره برخی تصاویر مبنی بر آبیاری کشت سبزیحات در شرق 
اصفهان با پساب فاضلاب، تصریح کرد: استفاده از پساب در هیچ محصول کشاورزی 
مورد تایید جهاد کشاورزی اصفهان نیست و به هیچ کشاورزی توصیه به استفاده 
از پساب در کشت را نمی کنیم و هرگونه استفاده از پساب در کشت کشاورزان 
خلاف قانون است. وی تاکید کرد: حتی اگر دستگاهی نیز مجوز برداشت پساب به 

کشاورزان برای آبیاری کشت را داده، خلاف قانون بوده و خود باید پاسخگو باشد.

به حد نصاب نرسید
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان اصفهان گفت: مجمع عمومی عادی به طور 
فوق العاده شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت اصفهان با نماد معاملاتی »وسصفا« 
که قرار بود بعداز ظهر امروز شنبه برگزار شود، به حدنصاب نرسید. جلسه برگزاری 
نوبت اول مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت سرمایه گذاری استان 
اصفهان با نماد »وسصفا« جهت انتخاب اعضای هیات مدیره شرکت تشکیل 
شد، اما به دلیل به حد نصاب نرسیدن تعداد سهام لازم برای برگزاری مجمع 
راس ساعت 1۴:10 ختم جلسه اعلام و برابر قانون به نوبت دوم موکول شد. علی 
صبوحی با اشاره به اینکه در استان اصفهان یک  میلیون و 80۶ هزار و ۹28 نفر 
روش غیرمستقیم مدیریت سهام عدالت را انتخاب کرده اند، اظهار کرد: بزرگ ترین 
انتخابات اقتصادی استان بر اساس مصوبه شورای عالی بورس، رأس ساعت 1۳:00 
امروز شنبه 18 اردیبهشت به صورت الکترونیکی از طریق سامانه دیما به آدرس 
dima.csdiran.ir با حضور سهامداران شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت 
استان برگزار شد. وی گفت: به علت اینکه مشارکت سهامداران در مجمع عمومی 
عادی نوبت اول به حدنصاب 50 درصد به علاوه یک رأی نرسید، مطابق قانون 
تجارت، برگزاری انتخابات هیئت مدیره به مجمع نوبت دوم موکول شد. مدیرکل 
امور اقتصادی و دارایی استان اصفهان تاکید کرد: زمان جلسه دوم متعاقباً به اطلاع 
تمام سهامداران خواهد رسید، همچنین جلسه مجمع در نوبت دوم با حضور هر 

تعداد از سهام شرکت قانونی بوده و برگزار خواهد شد.

زاینده رود باز می شود

طی سال های گذشته با کاهش بارش ها و 
خشکسالی به خصوص در فصل گرم مردم 
را با قطعی برق و خاموشی مواجه کرده است 
تاجایی که حتی توانیر، برای جلوگیری از 
قطعی سراسری برق، با برنامه زمان بندی، 
خاموشی ها را به مشترکین اعلام می کند، از 
سوی دیگر، با توسعه صنعت و افزایش آلودگی 
آنها به دلیل بهره گیری از سوخت مازوت، 
حتی در فصل سرد سال با افزایش مصرف گاز، 
محدودیت هایی در تولید برق نیروگاه ها ایجاد 
شده است، تا جایی که امروز موضوع تولید و 
تامین برق در تمام سال به یکی از چالش های 
اصلی وزارت نیرو مبدل شده است.  از سوی 
دیگر، طی چند سال گذشته با رونق ارزهای 
دیجیتال و ارزش بالای آن، استخراج رمزارزها 
به صورت غیرقانونی در کشور گسترش یافت 
و صنعت برق کشور را با چالش جدیدی مواجه 
کرد، تا جایی که چندی پیش توانیر برای 
شناسایی رمزارزهای غیرقانونی، جایزه 20 

میلیون تومانی تعیین کرد.

رونمایی
 از شهرک رمزارز

به  زمینی  در  پیش  هفته  رمزارز  شهرک 
مساحت بالغ بر ۷8 هزار مترمربع در شهرک 
صنعتی داران و با سرمایه گذاری اولیه حدود 
500 میلیارد تومان کلنگ زنی شد. مطابق 
برآوردهای صورت گرفته، میزان مصرف برق 
مورد نیاز استخراج رمزارز در فاز نخست این 
شهرک بالغ بر 21 مگاوات است و در فازهای 
مگاوات  تا 100  برق  مصرف  مقدار  بعدی 
افزایش پیدا خواهد کرد و قرار است بخشی 
از انرژی الکتریکی مورد نیاز از طریق احداث 
نیروگاه در آن منطقه تامین شود. به گفته 

بهره  این شهرک،  خانجانی- سرمایه گذار 
برداری اولیه این شهرک طی چهار ماه آینده 
انجام می شود و تکمیل مراحل بعدی پروژه 
انجام خواهد شد، همچنین  دو سال  طی 
اشتغال زایی مستقیم افتتاح شهرک استخراج 
رمزارز ۷00 نفر و غیرمستقیم آن 1500 نفر 
است و 80 درصد از این افراد از نیروهای بومی 
شهرستان فریدن خواهند بود. به اعتقاد حسن 
قاضی عسگر، حتی اگر شب ها ناچار شویم که 
شمع روشن کنیم و زیر نور شمع بنشینیم، 
باید با برق موجود کشور رمز ارز تولید کنیم تا 
درآمد خوبی نصیب کشور شود. او در توضیح 
این صحبت می گوید: منظور ما از اینکه اگر 
شده برای تامین روشنایی شمع روشن کنیم، 
اما باید ارز دیجیتال تولید کنیم، این است که با 
تولید ارز دیجیتال جلوی پرت انرژی و اسراف 

را گرفته و ارزش افزوده ایجاد کنیم.
با پیگیری این تفکر و سیاست هفته گذشته 
نخستین شهرک رمزارز کشور در منطقه 
فریدن در غرب استان اصفهان کلنگ زنی 
شد و معاون استاندار اصفهان تاکید کرد، 
در حال حاضر استان اصفهان در تولید برق 
شرایط نسبتا خوبی داشته و سرمایه گذاری در 
صنعت ارز دیجیتال مشکلی در افت یا مصرف 
برق برای مردم ایجاد نمی کند. به گفته حسن 
قاضی عسگر، در سمیرم، فریدن و محمدآباد 
جرقویه برق اضافه وجود دارد، از سوی دیگر در 
استان اصفهان به دنبال صنایع کم آب و دانش 
بنیان هستیم و از احداث نخستین شهرک 
رمز ارز کشور در فریدن خرسند هستیم. او 
می گوید: با توجه به اینکه فریدن جزو مناطق 
سردسیر استان است، به طور قطع در آنجا برق 
اضافی به دلیل مصرف پایین این انرژی وجود 

دارد.

قاضی عسگر با تاکید بر اینکه استخراج رمز ارز 
و تکنولوژی آن نه تنها آلایندگی ندارد، بلکه کم 
آب بر بوده و با توجه به پتانسیل بالای منطقه، 
مصرف انرژی پایین تری خواهد داشت، گفت: 
بر این اساس، مکان یابی ایجاد شهرک رمز ارز 
با این ویژگی ها انجام و دستگاه های اجرایی 
همچون سازمان صمت، شرکت شهرک های 
صنعتی، محیط زیست و فرمانداری فریدن با 
تعامل مجوزهای لازم را صادر کردند. معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان با 
تاکید بر اینکه شهرک رمز ارز می تواند نقش 
تنظیمی در مصرف برق ایفا کند و هر کجا که 
برق زیاد بود در این شهرک مورد استفاده قرار 
گیرد، می گوید: مدت هاست به دنبال طرح 
همزیستی هستیم تا گلخانه ها را در کنار 
صنایعی ایجاد کنیم که پرت انرژی دارند تا این 

انرژی مورد استفاده گلخانه ها قرار گیرد. 

همه چیز شفاف 
و قانونیست

مجری و سرمایه گذاری این شهرک رمزارز 
نیز، می گوید: زیرساخت ها و میزان برق 
مورد استفاده در این شهرک به طور شفاف و 
روشن محاسبه شده و با همکاری اداره برق 
هیچگونه مشکلی در منطقه و یا دیگر نقاط 
استان رخ نخواهد داد و به اصطلاح شبکه بار 
اضافی را تحمل نخواهد کرد. امین  خانجانی 
ادامه می دهد: ماینرها و استخراج کننده 
هایی که به طور غیرقانونی و پنهان فعالیت 
می کنند سبب افت فشار شبکه می شوند، اما 
روند فعالیت شهرک استخراج رمز ارز واقع در 
شهرک صنعتی داران به طور کامل شفاف و 
قانونی است و هیچ موضوع پنهانی وجود ندارد 
و هیچ گونه خاموشی هم رخ نخواهد داد.  این 

فعال اقتصادی، دور زدن تحریم ها و تسهیل 
در مراودات مالی بین المللی را از جمله دیگر 
مزایای طرح می داند و می گوید: درصورتی که 
تحریم ها برداشته شود آسان سازی مبادلات 
اقتصادی با دیگر کشورها ساز و کار بهتر و 
مطلوب تری پیدا می کند و این به سود اقتصاد 

کشور خواهد بود.

به جای صادرات
به تولید می دهیم

از سوی دیگر معاون برنامه ریزی و سرمایه 
گذاری سازمان صمت استان اصفهان نیز در 
باره نگرانی خاموشی های برق در تابستان 
امسال و همچنین به دلیل برخی مشکلات در 
سایر فصول، می گوید: تا این لحظه هنوز هیچ 
پروانه بهره برداری شهرک های رمز ارز صادر 
نشده و تمام مزارع در حال احداث هستند، 
پس تابستان امسال دغدغه ای در تامین برق 
از بابت فعالیت مزرعه های رمزارز نداریم. زینلی 
اضافه می کند: یکی از چالش های اصلی رمز 
ارزها، ایجاد مزارع غیرقانونی در کشور است و 
با توجه به تعرفه پایین قیمت برق بخش های 
کشاورزی، صنعت و ... شهرک های رمزارز 
غیرقانونی ایجاد شده که موجب آسیب به 
زیرساخت های برق استان شده اند. او تاکید 
می کند: پیشتر برخی موانع قانونی، دموکراسی 
اداری و ... برای استخراج قانونی رمز ارز، موجب 
ترغیب افراد به احداث غیر قانونی این مزارع 
می  شد، اما امروز با تعدیل این دستورالعمل ها 
احداث مزارع و استخراج رمز ارز با مجوزهای 

قانونی به راحتی انجام می شود. 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان 
نیز در این باره به "نوسان" می گوید: بحث 
اینکه اضافه ای از برق استان به شهرک رمز 
ارز داده شود، وجود ندارد، اما در این طرح 
پیشنهاد داده شد که تولید رمزارز در استان 
در قالب این مجموعه به صورت مجتمع شود. 
حمید علاقمندان توضیح داد: در منطقه غرب 
اصفهان به واسطه خنکی هوا و اینکه گفته می 
شود مصرف برق رمزارزها کاهش می یابد و 
همچنین به لحاظ ظرفیت بالای انتقال انرژی 
در آن منطقه، پیشنهاد احداث شهرک رمزارز 

در فریدن مطرح شد.
 او با اشاره به اینکه شهرک رمز ارز در منطقه 
فریدن مجوز بهره برداری خود را از سازمان 
صمت دریافت کرده است، تاکید می کند: 
همواره در قراردادهایی که با مشترکین ماینری 
منعقد می شود، قید می کنیم، با توجه به 
ضرورت تامین انرژی برق در حوزه های سایر 
مشترکین، مشترکین ماینری باید محدودیت 
استفاده از برق را بین ۳00 ساعت تا ۳ هزار 
ساعت در سال قبول کنند، چراکه در برخی 
زمان ها همچون تابستان و یا مقاطع دیگر 
سال که با کمبود تولید برق مواجه هستیم، 
تولید این رمزارزها باید متوقف شود و این در 
قراردادها قید شده است. مدیرعامل شرکت 
توزیع برق استان اصفهان تصریح می کند: در 
مقاطعی از سال که توانیر برای تولید و تامین 
برق سایر مشترکین مشکلی ندارد و اقدام به 
صادرات برق می کند، بنابراین مجموعه توانیر 
می تواند برق مازاد بر نیاز سایر مشترکین را که 
امکان صادرات آن وجود دارد را به مشترکین 

ماینری برای تولید رمزارز واگذار کند.

رونمایی از شهرک رمزارز در روزهای سخت تابستان ۱۴۰۰؛

هزارتوی ماینینگ
توانیر می تواند برق مازاد بر نیاز را که امکان صادرات آن وجود دارد، برای تولید رمزارز واگذار کند

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان می گوید: حتی اگر شب ها ناچار شویم که شمع 
روشن کنیم و زیر نور شمع بنشینیم، باید با برق موجود کشور، رمز ارز تولید کنیم تا درآمد خوبی 
نصیب کشور شود. حسن قاضی عسگر مدافع سرسخت تولید ارزرمزهاست و براین اساس نخستین 
شهرک رمزارز کشور در منطقه فریدن در غرب اصفهان کلنگ زنی شد. همه این ها در حالی است که 
چندی پیش معاون هماهنگی توزیع توانیر، اعلام کرد در انتظار تابستان سختی نیستیم؛ بلکه می دانیم 

تابستان بسیار سختی پیش رو داریم. 
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 نوســان:  ســامانه یکپارچه تعاملات 
الکترونیکی دولت  "سیتاد" با هدف ارائه 
خدمات مطلوب  به مشترکین در آبفای 

استان اصفهان راه اندازی شد. 
معــاون خدمــات مشــترکین و درآمد 
شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان 
با اشــاره به خدماتی که از طریق سامانه 
ســیتاد در اختیار مشــترکین قرار می 

گیــرد، تصریح کــرد: با راه انــدازی این 
ســامانه، کپي کارت ملي و شناسنامه از 
مدارک مورد نیاز متقاضیان آب و فاضلاب 

حذف می شود .
سید محســن صالح گفت: سامانه سیتاد 
با دریافت کد ملــي و تاریخ تولد متقاضي 
خدمات، صحت اطلاعات سجلي را بررسي 
کرده و در صــورت تایید، کــد پیگیري 

براي شــخص مذکــور صادر مي شــود.
معــاون خدمــات مشــترکین و درآمد 
آّبفای استان اصفهان با بیان این که این 
ســامانه در زمینه ارائــه خدمات مرتبط 
با خدمات غیر حضوری ســامانه 1522 
راه اندازی شده اســت، اعلام کرد: روزانه 
در حدود 150 فقره اســتعلام به صورت 
غیرحضوري انجام  می شود و در صورت 

تایید اطلاعات متقاضــي، کد رهگیري 
مربوط صادر می شود  .

وی اظهار داشت: حذف مراجعه حضوري 
متقاضیان،کاهش مدت زمان رسیدگي 
به درخواســت هــا، کاهــش هزینه ها، 
کاهش بروکراسي اداري، ارتقاي ضریب 
اطمینان از صحت مدارک ارائه شــده از 
دیگر مزایای راه اندازی این سامانه است. 

معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان عنوان کرد:

راه اندازی سامانه یکپارچه آبفای اصفهان
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نوسان:مدیرعامل سازمان میادین 
میوه و تره  بار و ساماندهی مشاغل 
گفت:  اصفهان  شهرداری  شهری 
از سه سال اخیر ساخت مجتمع 
های صنفی در شهر اصفهان برای 
مشاغل مختلف آغاز شده است که 
برخی از مجتمع ها مانند مجموعه 
استقرار پرندگان ذبحی و مجتمع 
خشکبار آماده بهره برداری است.   
به گزارش نوسان و به نقل از اداره ارتباطات 
محمد  اصفهان،  شهرداری  ای  رسانه 
مجیری با اشاره به پروژه  ها و اقدامات 
صورت گرفته در این سازمان اظهار کرد: 
۳0 هکتار زمین در کنار شهرک صنعتی 
جی توسط اداره کل راه و شهرسازی برای 
ایجاد شهرک طلا اختصاص یافته است. 
وی افزود: همچنین مجموعه 20 واحدی 
کنار  در  ذبحی  پرندگان  استقرار  برای 
اتوبان شهید اردستانی در حال ساخت 
است که حدود تیرماه سال جاری افتتاح 

می  شود. 
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره  بار 
شهرداری  شهری  مشاغل  ساماندهی  و 
اصفهان گفت: در میدان میوه و تره  بار، 
مجتمع صنفی 111 واحدی برای استقرار 
ها  فروشی  خواروبار  و  خشکبار  کسبه 
ایجاد شده و اکنون فاز نخست به اتمام 
رسیده و ۶۶ سوله در حال ایجاد است. 
و  بازار تخصصی دوچرخه  ایجاد  از  وی 
موتورسیکلت خبر داد و تصریح کرد: برای 
ساخت مجتمع صنفی ۷2 هزار مترمربعی 
و موتورسیکلت در  مخصوص دوچرخه 
حال مذاکره با مشارکت کننده و سرمایه 
گذار هستیم، این پروژه برای اولین بار در 

کشور در شهر اصفهان اجرا می شود. 
مجیری افزود: مجتمع صنفی سنگ در 
مساحت  به  زمینی  در  هم  آباد  حبیب 
1۴ هکتار و 200 واحد صنفی متشکل 
از فروشندگان سنگ ایجاد خواهد شد. 
برای  زمینی  همچنین  کرد:  اضافه  وی 
ساخت مجتمع 200 واحد صنفی ابزار و 
یراق آلات نبش خیابان کهندژ و امام رضا 
)ع( با مشارکت بخش خصوصی در نظر 

گرفته شده است.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره  بار 
شهرداری  شهری  مشاغل  ساماندهی  و 
اصفهان اظهار کرد: امسال کلنگ احداث 
امام  خیابان  در  خانگی  لوازم  مجتمع 
خمینی )ره( با مشارکت بخش خصوصی 
به زمین زده می  شود. وی توسعه میدان 
میوه و تره  بار را یکی از اقدامات ضروری 
بار  تره  و  میوه  میدان  گفت:  و  دانست 
اصفهان سال ۷۳ در زمینی به مساحت 
1۹۷ هکتار در شرق اصفهان ایجاد شد 
یک  اصفهان  زمان جمعیت  آن  در  که 
میلیون و 200 هزار نفر بود و اکنون این 
کلانشهر 2 میلیون نفر جمعیت دارد از 
این رو برای توسعه این میدان در حال 
رایزنی و تملک زمین  های اطراف هستیم.

مجیری با بیان اینکه بازارهای روز کوثر 
به منظور رفع نیاز مردم با قیمت مناسب 
ایجاد شده است، بیان کرد: در حال حاضر 
سطح  در  شهرداری  کوثر  روز  بازار   15
کلانشهر اصفهان وجود دارد که نیازمند 
توسعه است. همچنین شانزدهمین بازار 
شهید  شهرک  در  شهرداری  کوثر  روز 

کشوری افتتاح خواهد شد. 
وی با بیان اینکه مردم به مجموعه بازارهای 
روز کوثر اقبال نشان می دهند، گفت: در 
این بازارها کیفیت و قیمت مناسب حرف 
اول را می زند، همچنین ناظر بهداشتی 
و دامپزشکی در این فروشگاه  ها مستقر 

است و نظارت  کافی صورت می  گیرد.

در اولین لیگ آنلاین اســم فامیل با عنوان "ســین جیم" که از ســاعت 18 روز 5 
فروردین 1۴00 آغاز شــد و تا 12 شــب 8 فروردین ادامه یافت، بازیکنان بیش از 
8۴ هزار بازی را تجربه کردند که به معنای ایجاد 250 هزار دقیقه ســرگرمی تنها 
در ۷5 ساعت اســت. در کنار این لیگ های دوره ای که هر ســه روز یک بار برگزار 
می شدند، ســین جیم یک لیگ قهرمانان هم داشــت که در آن مجموع امتیازات 

بازیکن ها در هر سه دوره لیگ محاسبه می شد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان گفت: شهرداری اصفهان به عنوان 
نخستین شهرداری کشور وارد فضای بازی های آنلاین شد تا در شرایط کرونا و تشویق 
مردم به در خانه ماندن، از این طریق یک سرگرمی خانوادگی ایجاد شده و به پر کردن اوقات 
فراغت شهروندان کمک کند. به گفته ایمان حجتی، اولین لیگ آنلاین اسم فامیل با عنوان 
"سین جیم" برای سرگرم کردن شهروندان در اوقات فراغت ایام نوروز و ترغیب آنها برای 

در خانه ماندن تدارک دیده شد. 

ورود شهرداری به حمایت از بازی های آنلایناستقبال از سین جیم به روایت اعداد

گزارش

گزارش

توسعه میدان
میوه و تره بار اصفهان

قطار "هر یکشنبه یک افتتاح" به منطقه ۱۰ رسید ؛

افتتاح پروژه  با اشاره به  رحیم محمدی 
پسماند مدیریت  سازمان  شاخص  های 
و  دانش  مختلف  های  بر حوزه  مبتنی   
فناوری اظهار کرد: احداث و بهره برداری از 
خطوط جدید پردازش پسماند با ظرفیت 
هر یک 250 تن به منظور افزایش راندمان 
پردازش پسماند، افزایش کیفیت کود آلی 
و کاهش دفن پسماند یکی از پروژه های 
است  پسماند  مدیریت  سازمان  کلیدی 
که با استفاده از تکنولوژی های جدید و 
بهبود محیط کار به بهینه سازی پردازش 
پسماندهای تر، جداسازی بخش های قابل 
بهبود کیفیت کود کمپوست  و  بازیافت 

منجر می شود. 
از دیگر  یکی  اینکه  به  اشاره  با  وی 
پروژه های کلیدی سازمان در این زمینه 
هاضم بیهوازی است، گفت: بومی سازی 
مدیریت  منظور  به  خارجی  تکنولوژی 
هزینه ها، استفاده بهینه از انرژی موجود 
در پسماندها در قالب بیوگاز، جلوگیری 
انتشار شیرابه و تولید کود کمپوست  از 
مرغوب از اهداف این پروژه است که در 
حال حاضر فاز پایلوت آن در حال اجراست 
و به زودی در فازهای انبوه به بهره برداری 

می رسد.

تولید سوخت
 از پسماند 

محمدی ادامه داد: همچنین امضای تفاهم 
نامه احداث و بهره برداری از فاز اول پیرولیز به 
عنوان یکی دیگر از پروژه های شاخص سازمان 
با هدف مدیریت بخش غیرارگانیک پسماند و 
دستیابی به توسعه پایدار کلید خورده که در این 
پروژه هدف اصلی ایجاد ارزش افزوده اقتصادی، 
کاهش دفن در بخش غیر آلی پسماندها و 
پردازش آنها برای به دست آوردن موادی با 
پایه نفتی است که زمینه کاهش دفن پسماند 
و تولید سوخت از پسماند برای کمک به محیط 

زیست و اقتصاد شهر را فراهم می کند.
وی با اشاره به پروژه توسعه و ساماندهی لاگون 
های تبخیری شیرابه و کانال های آن اظهار 
کرد: این پروژه نیز با رویکرد کنترل و مدیریت 
آسیب زایی شیرابه و تبعات زیست محیطی 
و بهداشتی این مایع خطرناک اجرایی شده و 
با بودجه ای معادل چهار میلیارد تومان برای 
تحقق اهدافی چون بهبود فرآیندهای عملیاتی 
کارخانه پردازش پسماند و توسعه پایدار در 
مدیریت پسماند شهر اصفهان به انجام رسیده 
و می تواند به جلوگیری از نفوذ شیرابه به منابع 
آبی و خاکی و پیشگیری از آلودگی های 

زیستی آن در شهر اصفهان کمک کند.

کنترل نخاله های 
ساختمانی از مبدا 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان ادامه داد: راه اندازی سامانه یکپارچه 
مدیریت پسماندهای عمرانی و ساختمانی نیز 
به عنوان پروژه ای مهم در راستای مدیریت 
اصولی بخش عمده ای از پسماندهای عادی 
شهر به انجام رسیده که به استانداردسازی 
و  عمرانی  پسماندهای  مدیریت  فرآیند 
ساختمانی از مبدأ تولید تا محل نهایی دفع 

منجر می شود. 
غیرمجاز  امحای  از  طرح،  این  افزود:  وی 
پسماندهای ساختمانی و انتشار ریزگردهای 
ناشی از نخاله ها جلوگیری می کند. محمدی 
با تاکید بر ضروت راه اندازی سیستم مکانیزه 
ثبت و تحلیل آمار به عنوان پروژه ای مهم 
و اثربخش در افزایش سرعت و دقت ثبت و 
تحلیل آمار و اطلاعات بیان کرد: بهره برداری 
از این پروژه می تواند به کیفیت بخشی به 
تصمیم گیری ها و اقدامات مدیریتی کمک 
کند و خدمات قابل ارائه به شهروندان را بهینه 
سازی کند. وی با بیان این که رویکرد آموزشی 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان 
سیطره گسترده ای دارد، افزود: تولید 80 
هزار جلد کتاب آموزشی و فرهنگی در قالب 

مجموعه های متنوع برای گروه های سنی 
مختلف، 1۶ عنوان کلیپ موشن گرافیک و 
ده ها محصول آموزنده شامل پازل، پیکسل، 
بروشور، پوستر و غیره در زمینه فرهنگ سازی 
و آموزش و عرضه آنها در قالب پکیج های 
آموزشی با عنوان »بسته آموزشی پاکیمن« 
گویای این است که در روند عرضه محصولات 
متنوع، شهروندان عناصر اصلی هستند و مسیر 
توسعه پایدار و رسیدن به شاخص های قابل 
قبول در زمینه مدیریت پسماند با آموزش و 

مشارکت آنها هموار می شود. 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اپلیکیشن  طراحی  به  همچنین  اصفهان 
کاربردی جامع مدیریت پسماند به منظور 
افزایش همکاری شهروندان و تقویت فضای 
اشاره  پسماند  مدیریت  زمینه  در  تعاملی 
ارائه  اپلیکیشن ضمن  این  تصریح کرد:  و 
اطلاعات مفید و کاربردی، امکان خدمات 
رسانی آنلاین در زمینه های مختلف مدیریت 
پسماند برای شهروندان را فراهم می کند و در 
صدد آن است که بتواند علاوه بر حذف فعالیت 
عوامل غیرمجاز، خدمات رسانی و برقراری 

ارتباط با شهروندان را تسهیل کند. 
محمدی اضافه کرد: این پروژه ها در راستای 
و  فرهنگی  زیرساختی،  خدمات  توسعه 
اجتماعی مدیریت پسماند افتتاح می شود 
و انتظار می رود با بهره برداری از آنها شاهد 
ارتقای شاخص های کمی و کیفی مدیریت 
پسماند از جمله کاهش دفن پسماند، افزایش 
بهره وری در بازیافت و بهبود رفتار شهروندان 
باشیم.  وی اضافه کرد: برای بهره برداری از 
پروژه های شاخص سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری اصفهان ۴۹0 میلیارد ریال هزینه 

شده است.

پروژه های شاخص سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان تشریح شد:

با ارزش مانند زباله
پیشرفته ترین تکنولوژی دنیا را برای حفظ محیط زیست به کار گرفتیم

citizen

 نوسان:قطار "هر یکشنبه یک افتتاح" بار دیگر به منطقه ۱۰ 
شهرداری اصفهان رسید و پروژه های مختلفی کلنگ زنی و به 
بهره برداری رسید. یکی از پروژه هایی که در این منطقه به بهره 
برداری رسید فرهنگسرای استاد محمد جواد شریعت بود که در 
زمینی به وسعت یک هزار و 8۰۰ متر مربع با هزینه  ای بالغ بر ٧۰ 
میلیارد ریال احداث شده است. این فرهنگسرای مجهز و زیبا 
در محله حصه جنوبی به عنوان یکی از محروم  ترین نقاط شهر 

احداث شد و در اختیار مردم قرار گرفت.

عملیات اجرایی احداث فاز نخست خیابان ورودی اطشاران به طول ۳00 متر 
و با هزینه ای بالغ بر ۳۴0 میلیارد ریال یکی دیگر از برنامه هایی بود که در 

منطقه 10 شهرداری اصفهان آغاز شد. 
کلنگ احداث فاز اول ورودی خیابان اطشاران را یکی از جوانان این محله بر 
زمین زد. سال گذشته در زمان افتتاح ایستگاه آتش نشانی اطشاران ساکنان 
این محله و شهرک میلاد درخواست خود را مبنی بر احداث ورودی این محله 

مطرح کردند که موضوع بررسی و در دستور کار قرار گرفت.
 سرانجام پس از رفع مشکلات زیاد در زمینه آزادسازی مسیر خیابان ورودی 
محله اطشاران، عملیات اجرایی فاز نخست احداث این خیابان آغاز شده تا 

مشکل چندین ساله مردم اطشاران رفع و خواسته آنها محقق شود. 
امروز همچنین کلنگ یک مجموعه گردشگری تفریحی با مساحت 1100 
مترمربع و زیربنای ۹ هزار مترمربع که قرار است در 8 طبقه احداث شود با 
حضور شهردار اصفهان رییس و اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان به زمین 
زده شد. آغاز عملیات اجرایی بوستان کوی میلاد با مساحت ۴500 مترمربع 
و هزینه 15 میلیارد ریال یکی دیگر از برنامه هایی بود که در هفتاد و نهمین 

برنامه از سری برنامه های "هر یکشنبه یک افتتاح" انجام شد. 

حصه و زینبیه 
تفاوت زیادی کرده است

شهردار اصفهان در این آیین با بیان اینکه هواره دغدغه رفع مشکلات و تغییر 
در شرایط محله حصه را داشتیم، اظهار کرد: به دنبال تحقق شعار عدالت 
فضایی که یک رویکرد جدی بود در محله ای مانند حصه که شرایطی نامناسب 

دارد اقدامات زیادی در این چندسال انجام شد. 
قدرت اله نوروزی تصریح کرد: طی دو تا سه سال گذشته بر اساس مصوبات 
شورای اسلامی شهر و تصمیمات شهرداری شاهد تحولات بسیار خوبی در 
محله حصه هستیم؛ خیابان ها و کوچه های محله حصه همگی آسفالت شده و 
رینگ چهارم از کنار این محله در حال احداث است، همچنین ساخت ورزشگاه 
و مجموعه فرهنگی در این محله نوید بخش تغییرات قابل توجه در آن است. 
وی اضافه کرد: در صورتیکه حرکت های آغاز شده در محله حصه تا سال های 
آینده نیز تداوم پیدا کند به طور حتم محله حصه با تغییرات قابل ملاحظه ای 

مواجه شده و امکانات این محله با سایر نقاط شهر همسان می شود.
شهردار اصفهان ادامه داد: مردم این محله تفاوتی با شهروندان سایر محلات 
به  نسبت  شهری  مدیریت  وظیفه  گفت  توان  مي  اگرچه  ندارند  اصفهان 
شهروندان محله هایی مانند حصه سنگین تر است. وی با بیان اینکه محله 
زینبیه نیز امروز نسبت به چهار سال گذشته تغییرات اساسی داشته است، 
افزود: با این وجود اقداماتی که در این محلات صورت گرفته کافی نیست 
بلکه ریل گذاری برای یک حرکت قوی تر و وسیع تر است تا جایی که همه 
شهروندان احساس برابری، دیده شدن و بی نیازی از نیازهای اولیه و احساس 
آرامش و آسایش داشته باشند. با نگاه برابر در این دوره مدیریت شهری حرکت 

ها آغاز شده اگر چه به این شرایط راضی نبوده و قانع نخواهیم شد.
نوروزی تاکید کرد: در بودجه های مصوب شورای شهر راه اعتدال و تعدیل و 
کاهش فاصله اجتماعی دیده شده و امیدواریم این مسیر برای مدیران آینده 

شهر نیز تداوم داشته باشد. 
وی با بیان اینکه میدان ۶ راه در محله حصه از معضلات موجود رهایی می 
یابد، گفت:  ۶ راه امروز در چند متری آزادراه قرار گرفته و بخشی از آن آزاد و 
بخشی نیز ترمیم شده و از فشارهای گذشته رهایی پیدا کرده است. شهردار 
اصفهان ادامه داد: بخشی از اراضی محدوده میدان شش راه در مالکیت اوقاف 
قرار دارد که در این راستا مذاکراتی با مسئولین اداره کل اوقاف و امور خیریه 
استان اصفهان صورت گرفته تا با اتفاق نظر و اراده ای قوی این محدوده از 

بلاتکلیفی خارج شود. 
وی افزود: امیدوارم با حفظ حقوق وقفیات این اسناد به نوع دیگری در اختیار 

مردم قرار بگیرد.

آهنگ پیشرفت 
اصفهان ادامه دارد

افتتاح  به  اشاره  با  آیین  این  در  نیز  اصفهان  اسلامی شهر  رییس شورای 
فرهنگسرای استاد شریعت در محله حصه، اظهار کرد: این فرهنگسرا با کیفیت 
بالا و تجهیز کامل در این محله ساخته شده و قرار است دانش آموزان و مردم 

این محله از این فرهنگسرا استفاده کنند. 
علیرضا نصر یکی از شعارهای مدیریت شهری را توزیع عادلانه خدمات و 
امکانات یا ایجاد عدالت فضایی ذکر کرد و افزود: به جهت اینکه شهر یک 
موجود زنده و به هم پیوسته است در صورتی که امکان برآورده شدن نیازهای 
فرهنگی، اجتماعی، ورزشی و عمرانی مردم برآورده شود سبب علقه و علاقه 

بیشتر شهروندانی که در این محلات زندگی می کنند می شود. 
وی ضمن ابراز امیدواری بر برآورده شدن سایر نیازهای محله حصه و مناطق 
کمتر برخوردار شهر، تصریح کرد: امیدوارم آهنگ پیشرفت و رشد شهر اصفهان 

همچنان ادامه داشته باشد.

تحقق 
مطالبات چندساله شهروندان

 نوسان: معاون عمران شــهری شهرداری 
اصفهان گفت: مرکز همایش های بین المللی 
پروژه ای با بخش های متنوع مانند سالن اصلی، 
سالن چند منظوره، ویلاها، پارکینگ، دفاتر کار 
و جلسات و..... است که مجموع پیشرفت در این 

پروژه تاکنون به ۹2 درصد رسیده است. 
به گزارش نوســان و به نقــل از اداره ارتباطات 
رسانه ای شهرداری اصفهان، ایرج مظفر با اشاره 
به آخرین وضعیت پروژه مرکز همایش های بین 
المللی اصفهان اظهار کرد: با توجه به تداوم روند 
عمرانی اجرای این طرح در سال گذشته، این 

طرح با پیشــرفت بیش از ۹2 درصدی همراه 
بوده اســت. وی ادامه داد: در فاز نخســت این 
پروژه ۷۷۴ میلیارد تومان فقط در بخش اجرا 
هزینه شده اســت که این اعتبار شامل هزینه 
های آزادسازی و هزینه های مربوط به خدمات 

منطقه در این طرح نیست.
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: برای اجرای پروژه مرکز همایش های بین 
المللی اصفهان حدود ۷0 هکتار آزادسازی از 
سوی شهرداری صورت گرفته است.  وی با بیان 
اینکه هزینه پرداخت شــده برای قراردادهای 

تکمیل شــده در این طرح تاکنون مبلغ 2۹۷ 
میلیارد تومان بوده است، اظهار کرد: هزینه های 
پرداخت شده برای قراردادهای جاری نیز 155 
میلیارد تومان بوده اســت. مظفر، باقی مانده 
هزینه قراردادها را مبلــغ 1۷2 میلیارد تومان 
دانست و گفت: هزینه مورد نیاز برای تکمیل 
فاز اول شامل سالن اصلی، ویلاها، موتورخانه، 
محوطه سازی ویلاها و روشنایی 150 میلیارد 
تومان است. وی مساحت فضای سبز این پروژه 
را 2۳1 هزار و ۷50 مترمربع عنوان کرد و گفت: 
همچنین در ایــن طرح 8۷ هــزار و 500 متر 

مساحت خیابان پیش بینی شده است. 

معاون عمران شهری شهرداری اصفهان عنوان کرد:

پیشرفت 92 درصدی مرکز همایش ها

آمارها از بالا بودن حجم پسـماند در کشـور حکایت دارد. از یک سـو، خلأ مدیریتـی در این حوزه 
مشـهود اسـت و از دیگر سـو، اقتصاد پرسـود این بخش رنجور و ناکارآمد اسـت. گفته می شـود،  
روزانـه بیـش از 58 هزار تن و سـالانه بیش از ۲۱ میلیون تن زباله در شـهرها و روسـتاهای ایران تولید می شـود. 
بـر اسـاس آمـار، تنها پنج درصـد از زباله هـا در ایران بر اسـاس اسـتانداردهای بهداشـتی دفن می شـود و این 
دفـن غیراصولـی سـالانه 5۰ هـزار میلیارد تومـان به محیـط زیسـت خسـارت وارد می کند. برخـی گزارش ها 
نشـان می دهـد کـه گـردش مالی بـازار زباله ایـران به سـالانه شـش هـزار و ۴۰۰ میلیـارد تومان می رسـد. در 
ایـن بین شـهرداری اصفهان سـعی دارد، با احـداث و بهره بـرداری از خطوط جدیـد پردازش پسـماند، افزایش 
راندمـان، ارتقـای کیفیـت کـود آلی و کاهـش دفن پسـماند را به عنـوان پروژه هـای کلیدی سـازمان مدیریت 

پسـماند مد نظر قـرار دهد.

گزارش
گروه شهری
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تحلیل

  تحلیل     

رییس انجمن سرمایه گذاري هاي مشترک ایراني و خارجي گفت: تاثیر توافقات برجام زماني 
خود را نشان مي دهد که به مرحله امضا برسد.کسي به خاطر اینکه مذاکرات در حال انجام 
است و بدون اینکه خیالش از آن راحت باشد، سرمایه گذاري نمي کند. حسین سلیمي، اضافه 
کرد: در سال ۹۹ در حوزه جذب سرمایه گذاري خارجي نسبت به سال ۹8 رشد داشتیم. فکر 
مي کنم که حدود 20 تا ۳0 درصد نسبت به سال ۹8 با رشد جذب سرمایه گذاري خارجي 

مواجه بودیم. 

رشد 20 تا 30  درصدي جذب سرمایه گذاري خارجي
سال گذشته حدود ۳2 درصد از کل ثبت نام کنندگان دریافت تسهیلات رونق تولید و 
حدود ۴۳ درصد از ثبت نام کنندگان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال)تبصره 18( موفق به 
دریافت آن  شده اند. هنوز جزئیات آمارهای سال گذشته منتشر نشده، اما بررسی آمارهای 
قبلی نشان می دهد که در ۹ ماهه نخست امسال، بیشترین تسهیلات تولید و اشتغال به 
تهران، یزد و اصفهان پرداخت شده؛ به طوری که مبلغ پرداختی به این استان ها به ترتیب 

۶۶۹ میلیارد تومان، ۴۷۹ میلیارد تومان و ۴55 میلیارد تومان بوده است.

اصفهان در جایگاه سوم دریافت تسهیلات اشتغال

لزوم ضابطه مند کردن 
مبادلات رمز ارزها

اقتصاد ایران در هفته ای که گذشت؛

 نوســان: "تورم علامت دهندگی قیمتها را به هم می زند. در تورم 
شدید تناسب قیمتها به هم می خورد؛ اخلاق مداری در جامعه تضعیف 
می شود. مردم ســعی می کنند بصورت بی رحمانه ای اگر بتوانند 
از یکدیگر چیزی بکنند تا جبران تــورم کنند. لذا اخلاق و روحیات 
انسانی تضعیف می شود". این را دکتر محمدرضا منجذب در کانال 
تلگرامی خود نوشت و تاکید کرد که ادامه شرایط فعلی موجب افزایش 
نارضایتی در جامعه می شود. آنچه می خوانید برخی از برجسته ترین 

نکاتی است که در هفته قبل اقتصاد ایران را به خود معطوف کرد؛
ارزش

 پول ملی
دکتر محمد طبیبیان در یادداشتی نوشت: ریاست محترم بانک مرکزی سخنی 
گفته اند به این مضمون که چون حفظ ارزش پول ملی مهم است تلاش کرده 
اند قیمت دلار به ریال کاهش یابد و آن را به دلاری بیست هزار تومان هم 
خواهند رسانید. این اقتصاددان می نویسد: این که قدیمی ها گفته اند، ‘خوشا 
چاهی که آب از خود در آرد.’ این کاهش قیمت دلار مربوط به زمزمه های 
برجام است و اگر احیاناً معلوم شد که خبری نیست باز همان آش است و همان 
کاسه. وی اضافه می کند: ارز هم مانند هندوانه یک کالا است. قیمت آن هم 
تابع بازار همان کالا و هم سطح عمومی قیمت ها یعنی تورم است. اگر واقعا 
به فکر ارزش پول ملی هستید باید قدرت خرید عمومی پول را کم و بیش 
تثبیت کنید. یعنی سیاست پولی مسئولانه و تضمین حجم نقدینگی کم و 

بیش با ثبات. 
تورم 

بی رحم و مخرب است
دکتر محمدرضا منجذب در کانال تلگرامی خود نوشت: طی پنج دهه اخیر تورم 
دو رقمی مهمان اقتصاد ایران است. دلایلی چون ساختار غلط اقتصاد ایران، 
کسری بودجه مستمر، رشد بیش از حد و نامتناسب نقدینگی، تک محصولی 
... برای تورم ایران ذکر می شود. اما تورم آثاری مخرب زیادی دارد، منجمله: 
بی ثباتی در اقتصاد ملی بروز نوسان مستمر در آن؛ کاهش ارزش پول ملی و 
در نتیجه کاهش قدرت خرید حقوقها و دستمزدهای ثابت؛ دولت متضرر می 
شود، چون در تورم شدید رشد قیمت ها بیشتر از رشد درامدهای بودجه است. 
لذا دولت یا متوسل به کسری بودجه بیشتر می شود که تورمی بیشتر را بدنبال 
دارد و یا قدرت خریدش کمتر میشد و یا هردو. که معمولا آخری اتفاق می 
افتد؛ قدرت خرید درآمدهای ثابت کاهش می یابد و قدرت خرید درآمدهای 
متغیر تطابق می یابد. در نتیجه شکاف طبقاتی افزایش می یابد و خط فقر 
افزایش می یابد. در اینصورت تورم موجب افزایش نارضایتی در جامعه می شود.

آتش نشانِ 
آتش افروز

علی فرحبخش در یادداشتی نوشت: جالب است دولت هایی که نقش اصلی را 
در برافروختن آتش تورم دارند، گاه با پوشیدن ناگهانی لباس آتش نشان خود 
را در نقش ناجی کپسول به دستی ظاهر می کنند که قرار است مردم را به 
سرعت از این مهلکه نجات دهد. این اقتصاددان ادامه نوشت: نخستین مصداق 
آن را در تاریخ می توان در چهره دیوکلتیانوس از آخرین امپراتوران روم باستان 
دید که در قرن سوم میلادی بر مسند حکومت تکیه داشت و در مقابل ارتش 
ساسانیان نیز با شکست بزرگی تحقیر شد. وی از سیاست اقتصادی فقط یک 
دستور را فراگرفته بود که همان ارزش زدایی از پول بود. دیوکلتیانوس آن چنان 
به سکه های نقره ای مس اضافه می کرد که به طور ملموسی هم وزن و هم رنگ 
سکه ها کاهش می یافت) زیرا وزن حجمی مس از نقره پایین تر است(. درواقع 
دولت به جای آنکه در چاپخانه اسکناس تولید کند، در کارگاه های ریخته گری 
سکه با ارزش پایین تر ضرب می کرد که مفهومی جز ارزش زدایی از پول نداشت. 
وی برای خاموش کردن آتش تورم، چاره ای بکِر به ذهنش رسید و آن هم 
صدور فرمان کنترل قیمت ها بود. امپراتور که در رفتارش با شهروندان چندان 
اعتقادی به رأفت و ملایمت نداشت، برای مجازات گران فروشان کیفر مرگ را 
مقرر کرده بود. ترکیب همزمان این دو سیاست کافی بود تا ساختار امپراتوری 
روم از هم پاشیده شود. وی در پایان تصریح کرد: متاسفانه سیاستگذاری 
اقتصادی در کشور به جای آنکه بر مبنای سعی و خطا و عبرت آموزی از تجارب 
تاریخی شکل بگیرد، مسیر خطا و خطا را در پیش گرفته است و هر بار اشتباه 

جدیدی بر انبار حوادث تلخ پیشین افزوده می شود.

منافع کشور 
در دورنگریه

پویا ناظران در کانال تلگرامی خود نوشت: در انتخابات ۶ ماه پیش، بایدن ۷ 
میلیون رای بیشتر از ترامپ آورد. اما بخاطر ساختار الکترال، ۴۳ هزار رای در 
سه ایالت کافی بود تا ترامپ برنده بشه. در مقایسه ۴۳ هزار رای با 15۶ میلیون 
رای ماخوذه، می بینیم بایدن شانسی برنده شد. کافی بود در سه ایالت خاص، 
۴۴ هزار نفر دیگه به ترامپ رای بدهند تا وضعیت امروز به کل متفاوت باشه، 

هم برای آمریکا و هم برای ایران. 
ریسک  به  دموکرات ها  معلوم شد،  انتخابات  نتایج  وقتی  از  داد:  ادامه  وی 
انتخابات 202۴ واقف شدند. بخصوص که آرای ترامپ از 201۶ تا 2020 
بیش از 11 میلیون افزایش یافته بود. دموکرات ها در حال برنامه ریزی برای 
مبارزات انتخاباتی بعدی هستند چون می دونند رقابت سختی پیش رو دارند و 
تضمینی نیست پیروز بشن. اما سیاستگذاران کشور ما تا چه حد کشور رو برای 
مواجهه با ریسک یک رییس جمهور »ترامپ گونه« آماده می کنند؟ سه سال 
و نیم زمان زیادی نیست. برای کاهش آسیب پذیری کشور در برابر یک ترامپ 
دیگه،  خیلی کارها میشه کرد. احتمالا دو تا از برنامه های محوری اینهاست: اولا 
افزایش ذخایر نقد و مسدود نشدنی بانک مرکزیه و ثانیا حصول توافقی با اروپا و 
آمریکاست که خروج از اون برای یک رییس جمهور »ترامپ گونه« سخت تر و 
پرهزینه تر باشه. اما این روزها سیاستی در حال بحث هست که اثرش بر عکسه! 

نقش سیاستگذار در تورم

رفتار سازمان بورس در تغییر مکرر و بدون 
به  بورس  معاملاتی  مقررات  چارچوب 
آزمایشگاهی برای آزمون و خطای مدیران 
تبدیل کرده است؛ این در حالی است که 
کارشناسان بازار سرمایه همواره نسبت به آثار 
منفی این نوع رویکرد در اعتماد سرمایه گذاران 
و ثبات بازار هشدار داده اند. نکته مهم دیگری 
که در مصوبه تازه سازمان بورس به چشم 
می خورد، بی توجهی به شرایط وخیم بازار 
در تعیین حجم مبناست که انتقادات زیادی 
را برانگیخته است. ناظران بازار سرمایه حجم 
مبنای کنونی را متناسب با وضعیت نمادهای 
کوچک و خطرات سیر نزولی بازار ارزیابی 

نمی کنند.
و  بورسی  نوسان سهام شرکت های  دامنه 
فرابورسی برای سومین بار از بهمن ماه سال 
گذشته بدین سو تغییر کرده و مقرر شده 
است که از روز شنبه اجرایی شود. سازمان 
بورس اعلام کرده است که با توجه به مصوبه 
شورای عالی بورس مبنی بر افزایش تدریجی 
و پیرو مطالعات صورت گرفته هیات مدیره 
سازمان بورس متقارن سازی دامنه در همین 
مقطع و سپس افزایش تدریجی دامنه به 
صورت متقارن را مصوب کرده است. بر این 
اساس دامنه نوسان به جای ۶+ و ۴- به مثبت 
و منفی 5 تغییر یافت و درآینده با رصد شرایط 

بازار نسبت به افزایش دامنه اقدام خواهد شد.

بی اعتنایی قانونگذار 
به مشکلات »حجم مبنا«

تحلیلگران بازار از وضعیت کنونی به عنوان 
فرصت خروج برای افرادی یاد می کنند که 
در صدد فرار از بازار سرمایه هستند و به نظر 
می رسد اکنون این روزنه برای خروج آنان از 

بازار گشوده شده است. باید توجه داشت تا 
زمانی که نمادهای کوچک با تقاضا مواجه 
نیستند بازار وضعیت بهتری نخواهد یافت. 
نوشت:  توییتر  در  اسلامی بیدگلی  سعید 
»از 1۹ مرداد تا 1۹ اردیبهشت )طی ۹ ماه( 
بازده شاخص کل منفی ۴۴/5 درصد، بازده 
شاخص هم وزن منفی 21 درصد و بازده 
شاخص فرابورس منفی 20 درصد بوده است. 
عدم نقدشوندگی بسیاری از سهم ها فشار 
بر روی سهام نقدشونده را زیاد کرده است.« 
این روند به ویژه با تصمیم گیری عجیب و 
بدون کارشناسی یا زمان بورس که به نظر 
می رسد با هدف جلوگیری از ریزش پرشتاب 
بازار سرمایه صورت گرفته بود، تقویت شد و 
بورس را با فرسایش مواجه کرد. با گذشت سه 
ماه از قفل شدن سهام مردم در بازار سرمایه و 
توقف نقدشوندگی بازار، سازمان بورس اقدام 
به بازگرداندن دامنه نوسان به حالت اولیه کرده 
است. با این حال معضل حجم مبنا همچنان 
پابرجاست که به نظر می رسد با توجه به روند 
نزولی بازار و میل به اصلاح در اغلب نمادهای 
داشته  پی  در  را  بیشتری  ریزش  کوچک، 
باشد. به باور منتقدان، حجم مبنای تدوین 
شده با توجه به روزهای اوج بازار سرمایه بوده 
و با توجه به متوسط داد و ستدهای 15 تا ۳0 
هزار میلیارد تومانی تنظیم شده است و اکنون 
نه تنها دردی از شرایط کنونی بازار دوا نمی کند 
بلکه ممکن است پرخطر ظاهر شود. با توجه 
به حجم مبنای کنونی و وضعیت معاملات، 
به نظر می رسد نمادها نتوانند حجم معین 
شده را پر کنند که در این صورت صعود بازار 
به تعویق می افتد. طی ماه های گذشته که 
بازار در سویه منفی دامنه نوسان با محدودیت 
زیادی مواجه بود بسیاری از نمادها از حباب 

تخلیه نشده اند. روز گذشته نیز رفتار برخی 
حقوقی ها و بازارگردانان این شائبه را تقویت 
کرده بود که پول های بزرگ در انتظار ریزش 
بیشتر سهم های کوچک و خرید آنها در کف 
یا زیر قیمت متعادل هستند. بدین ترتیب 
ممکن است صفوف فروش بدون تقاضا برای 

نمادهای کوچک همچنان ادامه یابد.
لزوم بازنگری در شیوه تعیین حجم مبنا

روزبه شریعتی در یادداشتی معتقد است: 
بازار سرمایه خود از یک سری متغیر بیرونی 
اثر می پذیرد و اصولا بر عوامل خارجی و 
متغیرهای بیرونی مانند تورم و دلار و موارد 
دیگر موثر نیست. بر اساس همین اصل، از سال 
گذشته و خارج از بازار سرمایه، ابهاماتی اعم از 
احیای برجام، نرخ دلار، وضعیت بورس کالا، 
انتخابات ریاست جمهوری ایران و تقابلی که 
میان دولت و مجلس بر سر بورس شکل گرفته 
بود که همگی دست به دست هم دادند تا این 
ذهنیت برای رگولاتور ایجاد شود که باید برای 
تغییر شرایط ورود کند.  وی ادامه می دهد: 
این اقدام هم که به ظن آنها با اجماع خبرگان 
به منفی  بازار رخ داد تغییر دامنه نوسان 
2 و مثبت ۶ بود. روی این بخش از عملکرد 
رگولاتور بحثی نیست چرا که محدودیت های 
معاملاتی از جمله دامنه نوسان ممکن است در 
شرایط بحرانی در بسیاری از بازارهای جهانی 
شکل بگیرد و ما نیز از آن مستثنی نیستیم. 
اگر چه من با دامنه مصوب در بهمن ماه موافق 
نبودم و به زعم من باید این دامنه به طور 
متقارن کوچک می شد، اما به هر روی بهتر بود 
که به دلیل ساختار فلت بازار سرمایه، سازمان 
بورس به برگزاری نظرسنجی در میان اهالی 
بازار از طریق رسانه ها اقدام می کرد تا دست کم 
گزینه ای که باید به عنوان راه حل انتخاب شود 

مورد اجماع رسانه ای و اهالی بازار باشد که 
البته این اتفاق نیفتاد. اکنون سوال اصلی و 
مهم این است که چه اهدافی از دامنه نوسان 
مثبت ۶ و منفی 2 پیگیری می شد که بعد به 
منفی ۳ و مثبت ۶ تغییر کرد؟ بر سر همین 
دامنه منفی ۳ و مثبت ۶ جدال زیادی در 
فضای مجازی صوت گرفته بود با این سوال که 
سازمان بورس چه اهدافی داشت که توانست 
از دامنه منفی 2 و مثبت ۶ محقق کند و حالا 
هم سویه منفی آن را به سه درصد افزایش 
داده است. اینکه به این سرعت دامنه ها تغییر 
می کنند و حتی قبل از پایان اردیبهشت ماه به 
این نتیجه می رسند که دامنه را به حالت اولیه 
بازگردانند به این معناست که دریافته اند اقدام 

قبلی اشتباه بوده است. 
تحلیلگر بازار سرمایه اضافه می کند: متاسفانه 
مجددا ما در این مساله هم با آزمون و خطا جلو 
رفته ایم. حالا اما مهم است که بدانیم دامنه 
متقارن منفی و مثبت 5 حالت چندان بدی 
نیست و دست کم از شرایط قبلی بهتر است. 
چرا که اقدام قبلی، نقدشوندگی بازار را فدا 
کرده بود و مشکل دیگری به معضلات بازار 
اضافه شده بود به نام خاصیت آهنربایی؛ وقتی 
دامنه نوسان نامتقارن می شود بازار خاصیت 
آهنربایی پیدا می کند و سریعا به دامنه منفی 
می چسبد و بازار قفل می شود همان گونه که 
در بازار ما رخ داد و همچنان باقی است. بهترین 
حالت این است که سازمان بورس با اجماع 
اهالی بازار و رسانه ها پیش رود. در همین 
حال نکته دیگری که از اهمیت بسیار بالایی 
برخوردار است، حجم مبناست که از زمان 
آقای دکتر عبده  تبریزی به بازار سرمایه اضافه 
شده است. شاید بازار ما به دلیل عمق کم و 
روحیات بازیگران آن چنین بدعتی را نیاز دارد 
اما نمی توانیم برای آن یک قانون ثابت بگذاریم. 
اگر بر اساس قانونی که در ابتدا برای حجم مبنا 
طراحی شده بود عمل می کردند که سقف 
هم نداشت باید به عنوان مثال حجم مبنای 
فولاد مبارکه به 100 میلیارد تومان می رسید. 
این تحلیلگر بازار سرمایه تصریح می کند: اما 
تبصره ای را گذاشته اند که متاسفانه در بازار 
عمومی شده اما منطقی نیست. چرا که حجم 
مبنا باید فرمولیزه شود و نسبتی از شناوری 
سهم و اندازه شرکت باشد. نمی توانیم بگوییم 
پنج  حداقل  شرکت ها  همه  مبنای  حجم 
میلیارد باشد با این توجیه که بازار خیلی حجم 
می خورده و با شتاب افزایش می یافته و حالا 
چون بازار قفل شده و پایین نمی آید تا اصلاح 
کند )به ویژه در سهم های کوچک که بیش از 
۴00 نماد هستند( حجم مبنا را پایین بیاوریم 
که آنها هم اصلاح کنند. این منطقی نیست و 
ایراد ساختاری دارد. به نظر اغلب کارشناسان، 
حجم مبنا باید فرمولیزه شود و تابعی از شناور 
و اندازه یک شرکت باشد. اندازه شناوری سهام 
یک شرکت آیتم بسیار مهمی است که باید در 
حجم مبنا تاثیرگذار باشد. امیدواریم سازمان 
به این نتیجه برسد که ابعاد تصمیم گیری 
و دست کم  کند  اندکی عمومی تر  را  خود 
در این مورد با مشورت اهالی بازار و رسانه ها 

تصمیم گیری شود.

هدف سازمان بورس از بازگرداندن دامنه به حالت اولیه چیست؟؛

بازگشت به دامنه متقارن
به باور منتقدان، حجم مبنای فعلی با توجه به روزهای اوج بازار بوده و اکنون  دردی از بازار دوا نمی کند

 نوســان:رییس کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: ضابطه مندکردن مبادلات 
رمز ارزها با منشــاء خارجی از 

اولویت های ماست.
محمدرضــا پورابراهیمــی در ارتبــاط 
تصویری با بخش خبری 21 شــبکه یک 
ســیما با اشــاره به اینکه رمزارزها پدیده 
جدید در اقتصاد کشورمان است و باید آن 
را مدیریت کنیم، افــزود: حذف رمزارزها 
از فضای تصمیم گیری، به صلاح کشــور 
نیست. وی ادامه داد: این موضوع از ماه ها 
قبل در دســتور کار کمیسیون اقتصادی 
مجلس شــورای اســلامی قرار گرفت و 
گزارش خــود را در دو ســر فصل تنظیم 
کردیم که گزارش نخست درباره ماهیت 
تولید رمــزارز در داخل کشــور و ایجاد 

فعالیت های عملیاتی این حوزه است.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی اضافه کرد: گزارش کمیسیون 
اقتصادی قرار اســت چارچوب قانونمند 
مشخصی را برای رمزارزها در نظر بگیرد تا 
بتوانیم در شرایط تحریمی از این ظرفیت 
استفاده کنیم و این موضوع به منابع ارزی 
کشــور کمک کند. پورابراهیمی گفت:  
هرگونه کســب و کار در اقتصــاد و ارائه 
مجوزهای لازم بــرای درگاه های پرداخت 
برای لزوم شفافیت اطلاعات و سابقه فعالیت 
آن ها باید با چارچوب و آئین نامه ضابطه مند 
باشد. وی با اشاره به فعالیت سایت هایی در 
کشــورمان بدون نظارت بانک مرکزی در 
حوزه رمزارزهایی با منشاء خارجی، افزود: 
برآورد ما این است این سایت ها روزانه بین 
سه تا پنج هزار میلیارد تومان تبادل دارند 
و این موضوع نشان می دهد که ضابطه مند 
کردن آن ها ضروری است و بانک مرکزی 

باید در اینباره ورود کند.
پورابراهیمی بر لزوم ارتقای ظرفیت های 
تولید رمزارزها در کشورمان، تاکید و اضافه 
کرد: این طرح در دســتور کار کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی است تا 
ضوابط قانونی را برای عملیات فعالیت های 
اقتصادی رمزارزها در کشورمان پیگیری 
کنیم. رییس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به اینکه تامین برق 
برای اســتخراج رمزارزها، موضوع مهمی 
است، افزود: متاســفانه نبود ساماندهی 
منظم از مجموعــه وزارت نیرو و مانند آن 
در اینباره مشکلات بزرگی را ایجاد کرده 
است. پورابراهیمی اضافه کرد: این امکان 
وجود دارد که به گونه ای فعالیت رمزارزها 
را انجام دهیم که به میــزان مصرف برق 
فعلی کشور لطمه ای وارد نشود. وی ادامه 
داد: ایجاد نیروگاه هــای جدید با خوراک 
سوخت های فسیلی و استفاده از برق های 
تولیدی مربوط به انرژی های پاک از جمله 

راهکارهاست.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی گفت: متاســفانه وزارت نیرو به 
علت نبود راهبرد مشخص، می خواهد این 
مجموعه را متوقف کند که کار اشتباهی 
است. پورابراهیمی افزود: این امکان وجود 
دارد که مزرعه های اســتخراج رمزارزها، 
خودشان برق مورد نیازشان را تولید کنند 
و به شبکه ملی برق نیازی نداشته باشند. 
وی اضافه کرد: نبود یک نگاه منسجم در 
بین اجزای دولت از جملــه وزارت نیرو، 
جلوی این کار مهم را در اقتصاد کشــور 
گرفته اســت، اما در طــرح مجلس، این 
موضوع دیده شــده اســت تا بتوانیم در 
چارچوب قانونی، مســیر را برای استفاده 
از ظرفیت های اقتصادی کشــور در حوزه 

رمزارز، عملیاتی کنیم.

سازمان بورس برای سومین بار پیاپی طی چهار ماه اخیر دامنه نوسان معاملات بازار را تغییر 
داد و به حالت اولیه منفی و مثبت پنج درصد بازگرداند. هرچند سعید اسلامی بیدگلی عضو 
شورای عالی بورس گفته بود که قرار است دامنه متقارن مثبت و منفی چهار درصد موضوع بحث هفته گذشته 
شورا باشد. با این حال سازمان بورس از اختیار خود برای تعیین دامنه نوسان استفاده کرد و دامنه نوسان را به 
شکل متقارن اولیه بازگرداند. اکنون اهالی بازار سرمایه این سوال را مطرح می کنند که اصولا سازمان بورس با 
چه هدفی در بهمن ماه اقدام به نامتقارن سازی دامنه و سپس افزایش سویه منفی آن به سه درصد کرده بود و 

اکنون چه هدفی را از بازگرداندن دامنه به حالت اولیه دنبال می کند؟

گزارش
گروه  بازارها

 نوســان: معاون بهره برداری و توسعه آب 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان از آبرسانی 
ســیار به ۳05 روســتای اســتان در تابستان 
امســال خبر داد.ناصر اکبری اظهار داشت: وقوع 
خشکسالی های مستمر موجب کاهش کیفیت 
منابع آبی بسیاری از روســتاها شده است افزود: 
در تابستان امسال با استفاده از ۶0 دستگاه تانکر 
به ۳05 روستا آبرسانی می شود. وی در خصوص 
تعداد و پراکندگی روســتاهایی که همچنان با 
استفاده از تانکر به آن ها آبرسانی می شود افزود: 
این روستاها به ترتیب 185 روستا در نایین، 1۶1 

روستا در اردستان، 85 روســتا در کوهپایه، ۶۳ 
روستا در چادگان، ۶0 روستا در براآن و کرارج، ۴۳ 
روستا در نطنز، ۳۳ روستا در بویین و میاندشت، 
28روســتا در فریدن، 2۳ روستا در شهرضا، 21 
روســتا در خور و بیابانک،21 روستا در جرقویه 
21، ۷ روستا در شــاهین شهر و میمه و 5 روستا 
در تیران وکرون قرار دارند.معــاون بهره برداری 
و توسعه آب آبفای استان اصفهان با بیان این که 
در سال گذشته بیش از ۹۶ هزار متر مکعب آب 
شرب از طریق تانکر در اختیار روستائیان استان 
اصفهان قرار گرفت افزود: برخی از روستاها تحت 

پوشش آبفا نیستند اما به لحاظ رسالت و مسئولیت 
اجتماعی این شرکت که تامین آب شرب سالم و 
بهداشتی مردم است، آب این روستاها نیز از طریق 

آبرسانی سیار تامین می شود. 
اکبری در بخــش دیگری از ســخنانش فاصله 
بسیار زیاد برخی از روستاها با تاسیسات آبرسانی 
و صعب العبور بودن مسیر دسترسی به آن ها را 
از دیگر موانــع تامین آب شــرب پایدار مناطق 
روستایی دانست و گفت: پس از یکپارچه سازی 
شرکت های آبفای شهری و روستایی، خدمات 
رسانی به روستاها سرعت بیشــتری گرفت و با 

اجرای طــرح 100 – ۳00 اصلاح و بازســازی 
۳00  کیلومتر شبکه آب روستایی در بازه زمانی 
100 روزه در دستور کار قرار گرفت. وی هدف از 
اجرای طرح 100-۳00 را تامین آب آشامیدنی 
سالم و پایدار به روســتاها عنوان کرد و افزود: در 
سال گذشته با اجرای این طرح، آب شرب پایدار  

۶۶ روستا در استان اصفهان تامین شد.
 معاون بهره برداری و توســعه آب آبفای استان 
اصفهان افزود: در این میــان، منطقه کوهپایه با 
تامین آب شــرب پایدار برای 2۴ روستا بالاترین 

رتبه را در سال گذشته به خود اختصاص داد.

در تابستان سال جاری صورت می گیرد؛

ادامه آبرسانی سیار به 305 روستا در استان اصفهان
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طبق مصوبه هیات دولت تنها رمز ارزهای استخراجی در داخل کشور طبق ضوابط 
می تواند مورد استفاده قرار گیرد و از این رو معامله دیگر رمز ارزها مجاز نیست. براین 
اساس صرافی های مجاز و بانک ها می توانند در چارچوب ضوابط یاد شده نسبت به انجام 
پرداخت های ارزی بابت واردات از طریق رمزهای استخراج شده در داخل کشور اقدام 
کنند. اما معامله و خرید فروش رمزارزهای دیگر مجاز نیست. لذا، به هم میهنان عزیز 

اکیدا توصیه می شود از خرید و فروش رمز ارزها خودداری کنند. 

طبق آمارهای گمرک ایران، در 12ماهه سال گذشته کشورمان از 12۴ کشور جهان 
کالا وارد کرده که در این میان، کشور آمریکا در رتبه ۳0 با بیشترین صادرات به ایران قرار 
دارد. براساس این آمارها، واردات ایران از آمریکا طی سال گذشته نزدیک به 80 میلیون 
دلار بوده است. همچنین واردات کشورمان از کشورهای همسایه همچون آذربایجان ۷۶ 
میلیون دلار، از ترکمنستان 20 ، از لبنان 1۳، قطر 8، کویت ۷.۴،  افغانستان ۴.1 و  از مصر 

نیز 8/۳ میلیون دلار بوده است.

 نوسان: در مورد نرخ ارز همواره 
دیدگاه های چالشی وجود داشته 
اســت، یک دیدگاه این بوده که 
نرخ ارز باید کاهش یابد و قدرت 
پول ملی تقویت شــود؛ دولت 
هم به این موضــوع روی آورده 
است. دیدگاه دوم مبتنی بر این 
است که ارز یک کالا است که بر 
اساس عرضه و تقاضا باید قیمت 
اینکه  تعیین شــود؛ ضمن  آن 
برنامه های توسعه ای نیز تفاضل 
نرخ داخلی و خارجی را هر سال 
دولت  که  اســت  کرده  تکلیف 
نســبت به آن نرخ ارز را تعدیل 
کند؛ اما هیچ دولتــی این کار را 

نکرده است.
محمد لاهوتی، رئیس کنفدراسیون 
صادرات ایــران با بیــان این مطلب 
افزود: معمــولا دولت ها با درآمدهای 
ارزی به صــورت تصنعــی در پایان 
دولت بــه ســمت کاهش نــرخ ارز 
می روند و این ســبب می شــود که 
بعد از روی کار آمــدن دولت جدید 
مجدد نرخ ارز رشــد کند. متاسفانه 
ممکن اســت تلاطــم نــرخ ارز کل 
شــاکله تجارت را در ماه های آینده 
تحت تا ثیر قرار دهد. با کاهش تصنعی 
نرخ ارز قطعا تولیــد  تحت تا ثیر قرار 
می گیرد، بنابراین ما در کلیات موافق 
تقویت پول ملی هستیم ولی کاهش 
شــتابزده قیمــت ارز، صــادرات را 

تحت تا ثیر قرار می دهد.
محســن جلال پور، رئیس ســابق 
اتاق بازرگانی ایــران نیز با طرح این 
پرســش که »چرا فضــای عمومی 
کشــور باور دارد که کاهش نرخ ارز 
به معنای کاهش تورم و تقویت پول 
ملی اســت؟« گفت: این باور باید از 
ســوی بزرگان اقتصادی کشــور در 
جامعه نهادینه شود که نرخ ارز باید 
منطقــی و اقتصادی باشــد. زمانی 
می توانیم بگوییم که نرخ ارز پایین، 
خوب است که پشــتوانه آن تولید و 
کار اقتصادی باشــد. در این شرایط 
طبیعی اســت افزایش صادرات کالا 
و محصول تولیدی رقــم بخورد. در 
این صورت می توانیــم قبول کنیم 
که هر چه نرخ ارز پایین تر باشد، به 
نفع مردم و کشــور است چراکه هم 
اشــتغال داریم و هم تولیــد کرده و 

بازار صادراتی داریم.
پدرام ســلطانی، نایب رئیس سابق 
اتاق بازرگانی ایــران نیز عنوان کرد:  
به اعتقاد من نــرخ ارز زیر 20 هزار 
تومانــی بــرای دولت امــکان پذیر 

نخواهد بود.

کادر درمان به ویژه پرستاران  همیشه در 
صف مقدم درمان بیماران پا به پای پزشکان 
ایفای نقش می کنند  و حتی می توان گفت، 
مدت زمان بیشتری از زندگی  روزمره خود را 
در کنار بیماران هستند بطوریکه  تک تک 
بیماران را مثل  اعضای خانواده خود تصور 
می کنند  و یک حس عاطفی  و نزدیکتر از 

پزشک  بینشان و بیمار وجود دارد.  
نقش  کرونا   ویروس  انتشار  و  شیوع  با 
فرشتگان سفیدپوش پررنگ تر شد ودر 
شرایط سخت کاری و روحی جان بر کف 
نهاده و به جنگ کرونا رفتند  و در این 15 ماه 
نقش سرباز خط مقدم  مبارزه با این ویروس 
منحوس  را داشتند. مجبور شدند چند 
شیفت متوالی کار کنند و ساعتها  در جوار 
خطر کشیک دهند. حتی انجام کارهای 
ساده  روزمره مثل خوردن و آشامیدن به 
علت پوشیدن گان و ماسکهای چند لایه 

برایشان سخت است. 
یک لحظه خودمان را جای آنها بگذاریم؛  تا 
چند ساعت می توان این لباسها را تحمل 
کرد؟ اما این گروه با وجود خطر و استرس 
باز هم همه هم و غمشان  درمان و بهبود 
بیماران است و با ازدست دادن هر بیمار، 
کوهی از غم بر کار سختشان اضافه می شود. 

تهدیدهای روانی ناشی
از کرونا بر پرستاران

به گفته روانشناسان بیشترین تهدیدهای  

روانی ناشی از کرونا  قشر پرستار را تهدید 
می کند . اضطراب و نگرانی و استرسی که 
این گروه برای اعضای خانواده خود دارند 
یک طرف قضیه است و خستگی ناشی 
از کار طولانی مدت نیز سلامت جسمی 
و روحی شان را تهدید می کند. یکی از 
پرستاران بیمارستانهای آموزشی اصفهان 
می گوید: شرایط به ویژه در مقطع زمانی 
پاییز و بخشی  از زمستان گذشته بسیار 
به  ویروس  کرونا  ما  اکثر  بودو  سخت 
مبتلا شدیم ولی زمانی که توانستیم برای 
بهبودی  به عنوان مرخصی استفاده کنیم 
نهایتا 10 روز بود و با آنکه بسیاری از ما کاملا 
خوب نمی شدیم و حتی از لحاظ جسمی 
با درگیری های ریوی مواجه شده بودیم  
باید به بیمارستان می آمدیم  و به بیماران 
رسیدگی می کردیم  چون نیروی جایگزین 
نبود و برای همین مدت زمان زیادی طول 
می کشید  تا کمی بتوانیم  سلامتی نسبی 

را به دست آوریم . 

اهمیت   ارتقای
سطح علمی پرستاران

یک پرستار باید بطور کامل بر آنچه بصورت 
تئوری فرا گرفته مسلط باشد و مهارت 
علمی خوبی داشته  و از طرفی به روح و 
روان بیمار و حتی همراهان بیمار توجه 
نحوه  همین  بسا  باشد.چه  داشته  ویژه 
برخورد و انتقال انرژی مثبت و آرامش در 

بهبود بیماران،قدم به قدم درمان دارویی 
و  یکسال  این  در  باشد.  موثر  تواند  می 
چند ماهی که از انتشار ویروس کرونا می 
گذرد چه فداکاریهایی که انجام نداده اند. 
مبتلا  خود  کردند،  التماس  و  خواهش 
شدند و جانشان را کف دست گذاشته تا 
ما زنده بمانیم. بخش اعظم شهدای مدافع 
سلامت  را همین فرشتگان سفیدپوش 

شامل می شوند. 
در سالهای گذشته قبل از شیوع ویروس 
کرونا قشر پرستار خواسته های مختلفی را 
مطرح می کردند اما با انتشار  این ویروس 
منحوس  و تحمیل فشار طاقت فرسا به 
نظام سلامت نه فقط ایران  بلکه کل دنیا، 
وضعیت این گروه هم به مراتب سخت تر 
شده است. از جمله مشکلات این قشر می 
توان به کمبود نیرو در بیمارستانهای کشور، 
هزینه  بالای تحصیلی در دانشگاه،عدم 
الزام دولت  برای جذب فارغ التحصیلان 
دانشگاهی  و مشکلات معیشتی اشاره کرد 
که البته در این یکسال و چند ماه  وضعیت 
وخیم تری به خود گرفته است.  بد نیست 
نیم نگاهی به گزارش وضعیت سرانه پرستار  
در دنیا و کشورمان و اظهار نظر دبیرکل  
نظام پرستاری که در اواخر پاییز گذشته 
شریفی  گفته  به  بیندازیم؛  شد  مطرح 
مقدم، ما باید به ازای هر تخت دو و نیم کادر 
پرستاری داشته باشیم اما امار واقعی تنها 

هفت دهم  است .

فاصله زیاد رفاهی پرستاران 
داخل و خارج از کشور

مهاجرت پرستاران موضوعی است که از 
سالهای قبل هم وجود داشته اما در دوران 
درخواستها  و  موضوع  این  کرونا  انتشار 
از  است.  شده  پررنگتر  کشور  از  خروج 
منحوس  ویروس  این  شیوع  با  طرفی 
،کشورهای غربی و خاورمیانه به نیروی 
پرستاری نیاز  زیادی پیدا کرده اند و برای 
جذب نیرو،تسهیلاتی هم در نظر گرفته اند. 
چندی پیش احمدرضا یزدان نیک ،دبیر 
هیئت مدیره نظام پرستاری اصفهان،به 
ایسنا گفت: سالانه حدود هزار پرستار با 
انگیزه به دست آوردن فرصتهای شغلی و 
رفاه بیشتر به خارج از کشور مهاجرت  می 
کنند.اما ما باید بدانیم یک پرستار سالها 
تحصیل کرده  و تجربه زیادی به دست آورده 
است و اینکه این نیرو را از دست بدهیم لطمه 
سنگینی به نظام سلامت وارد می شود که 
جبرانش سخت است. بدون شک مهم ترین 
تبعات این مهاجرت های شغلی برای اقتصاد 
ایران دامن زدن به کمبود نیروی متخصص 
است؛ مساله ای که در حال حاضر نیز بازار کار 

با آن درگیر است. 
کار  سختی  که  شد  باعث  کرونا  بحران 
که  طلبد  می  لذا  شود.  بیشتر  پرستاران 
مسئولان  برای رفع کاستی ها و تامین رفاه 
این قشر برنامه ریزی اساسی داشته باشند. 
اما حتی در این وضعیت بحرانی و فرسودگی 
جسمی و روحی سفیدپوشان کاری از پیش 
برده نشد. بطوریکه دبیر هیئت مدیره نظام 
پرستاری  اصفهان در اینباره تصریح کرد: 
حق کرونایی که این همه در مورد آن تبلیغ 
شد بسیار کم بود و حتی می توان گفت مبلغ 
پرداخت شده توهین به پرستاران بود. حتی 
قرار بود ساعت کاری کاهش یابد  و به بسیاری 
از پرستارانی که با بیماران مبتلا به کرونا سر و 

کار داشتند تعلق نگرفت. 

وضعیت سلامت 
پرستاران ایران

یزدان نیک درباره وضعیت  سلامت پرستاران 
نیز می گوید: بیش از 50 هزار پرستار به کرونا 
مبتلا شده اند و متاسفانه بیش از 100 نیروی 
پرستار جان خود را  از دست دادند و این در 
حالی است که پرونده برخی هنوز بلاتکلیف 
است و از مزایای شهید بودن برخودار نیستند. 
بدون شک در این موضوع هم مانند بسیاری 
دیگر از مباحث وعده های فراوانی داده شده و 
می شود، اما بی تفاوتی در مورد خواسته های 
مدافعین سلامت هم انصاف نیست. امید آن 
می رود با توجه به اینکه پرستاران در تامین 
سلامت جامعه نقش مهمی را ایفا می کنند. 
برای تحقق وعده هایی که در مناسبتهای 
گوناگون مطرح می شود تلاش شود و فقط 
در قالب یک خبر یا یک طرح باقی  نماند؛ چرا 
که بهبودی بیماران در کنار درمان دارویی با 
وجود یک نیروی پرستار سالم و راضی از 

لحاظ روحی و جسمی محقق می شود . 

پرستاران در صف مهاجرت

واردات از 124 کشور به ایرانهشدار مجدد به معامله گران رمزارزها
 دورنما

سختی بی حد و مرز  کار پرستاران در سایه بحران کرونا؛ یادداشت

تاثیر کاهش نرخ ارز 
در تجارت

 نوسان : فرشاد مومنی گفت: برآوردهای رسمی می گوید طی 
۳۰ سال گذشــته ایران ۳۳۰ میلیارد دلار از منابع ارزی خود را 
صرف پدیده ای به نــام کنترل نرخ ارز کرده اســت. در حالی 
که اگر با خرد متعارف بحث دســتکاری نــرخ ارز را از گردونه  
تصمیم گیری خارج می کردند نه ۳۳۰ میلیــارد دلار را هزینه 
می کند و نه این همه فساد و ناکارآمدی در اثر مناسبات رانتی 
و سوداگرانه و کازینویی ناشــی از شوک نرخ ارز پدیدار شده و 
نه حیثیت و پرستیژ نظام تصمیم گیری کشــور تا این اندازه 
مخدوش شد. به دلیل اینکه اینها به اسم کنترل نرخ ارز تقریباً 
۳۳۰ میلیارد دلار هزینه کردند، در این دوره با این میزان هزینه 

قیمت ارز حدود چندین برابر هم افزایش پیدا کرد.
این اقتصاددان نهادگرا تاکید کرد: در ۳0 ساله  منتهی به 1۳۹۶ در اثر نابخردی ها 
و دامن زدن به سوداگری و دلالی و تشــویق فعالیت های غیر مولد معادل 250 
میلیارد دلار کشور در قالب ســاختمان های بلا استفاده و خانه های خالی دچار 
اتلاف منابع شده است. تا سال 1۳۹۶ مرکز پژوهش های مجلس محاسبه کرد و 
دید از کانال نابخردی ها و تشویق رانت جویی و لابی و فساد در طرح های عمرانی 
کشــور نظام ملیّ یک اضافه هزینه  نزدیک به 150 میلیارد دلاری فقط از باب 
طولانی شدن دوره  زمانی به بهره برداری رسیدن طرح های عمرانی اتلاف منابع 

داشتیم. 580 را با 150 جمع می کنید ۷۳0 میلیارد دلار می شود. 
مومنی اضافــه کــرد: ول انگاری هــا و ســهل انگاری هــا و نابخردی ها در 
قاعده گذاری ها این همه هزینه از نظر حیثیتی برای جمهوری اسلامی ایجاد 
کرد و ۷۳0 میلیارد دلار دود شد و اکنون ســر اینکه هفت میلیارد دلار از کره 
یا پنج میلیارد دلار از جای دیگری بگیریم ببینید قدرت های بزرگ چه گربه 
رقصانی هایی می کنند و مطالبه  چه امتیازهایــی از ایران می کنند. وی اضافه 
کرد: اگر در آن زمینه ها خردورزانه عمل کرده بودیم به هیچ وجه لازم نبود این 
قدر از موضع دست پایین با چینی ها تفاهم نامه امضاء کنیم و خودمان را گرفتار 
چشم اندازهای بسیار نگران کننده در ربع قرن آینده قرار دهیم. پس یک رکن 
ماجرا اینکه برای نظام تصمیم گیری خردورز کمبود منابع ارزی و ریالی به هیچ 

وجه بهانه  قابل قبولی نیست.
مومنی ادامه داد: اسمیت در سال 1۷۷۶ می گوید شوک های قیمتی مناسبات 
را رانتی می کنند و رانتی شــدن مناســبات به معنای زمین گیر شدن تولید، 
افزایش نابرابری های ناموجه، گسترش و تعمیق فساد است. مناسبات تورمی که 
ما را درگیر مناسبات رانتی می کند بازی اجتماعی را به بازی قمارخانه ای و شبه 
کازینویی تبدیل می کند و این آن چیزی اســت که اکنون در تمام عرصه های 
حیات جمعی اسیرش هســتیم. دولت در ایران از 1۳۶8 به بعد، شوک نرخ ارز 
ایجاد کرد. اینها فکر می کردند به یکباره شوک نرخ ارز ایجاد می کنند و با توجه 
به اینکه انحصار نسبی ارز را در اختیار دارند بدون اینکه زحمتی کشیده باشند 
به شکلی کاملًا قمار گونه درآمدهای ریالی را چندین برابر می کنند اما وقتی که 
آثار تورم زای این سیاست روی ســاختار هزینه ها و سرمایه گذاری های دولت 
ظاهر می شــود آنگاه بدبختی دولت در زمینه  تهدید دائمی به کسری مزمن و 

ورشکستگی مالی عینیت پیدا می کند.
وی ادامه داد: کینز می گوید وقتی به هر طریق ســوداگری مالی تشویق شود 
درست اســت گروه اندکی از ســوداگران پاداش های سریع به قیمت تحمیل 
بیکاری و تورم به مردم و تحمیل نابرابری و فساد در بلند مدت کسب می کنند، 
اما حتی کســانی که در کوتاه مدت از بازی سوداگرانه نفع برده بودند هم زیان 
می بینند. کینز معتقد است، سیاست های تورم زا کل بازی اجتماعی را به یک 
قمار تبدیل می کند. اگر سراغ سیاست های تورم زا و تشویق سوداگری و دلالی و 
خلق رانت رفتید فقط این نیست که در اقتصاد بازنده خواهند شد بلکه هنجارها 
و اعتماد اجتماعی هم فرو می ریزند. ۴ دلیــل عمده  مطرح می کند: زمانی که 
تورم آمد و کســانی که دارایی دارند بدون اینکه هیچ زحمتی بکشند ناگهان 
ارزش دارایی هایشان افزایش پیدا می کند، انگیزه می یابند حکومتگران را به 

فساد و تسخیر شدگی بکشانند تا به سمت اتخاذ سیاست های تورم زا بروند.
این اقتصاددان نهادگــرا تاکید کرد: اولیــن پیامد تورم این اســت که تمام 
قراردادهای قبلی چه بین مردم و حکومت و چه مردم با مردم سست و بی اعتبار 
می شوند. تورم نیروی محرکه  نابرابری های ناموجه می شود، پدیده  نوکیسگی 
گروهی هنجارشکنی می کند و به رخ کشیدن نابرابری ها گسست اجتماعی را 
شدت می بخشد. به این ترتیب در عنصر چهارم می بینید نظم اجتماعی یک 
نظم قماربازانه می شود. حتی نوشتن پایان نامه هم خرید و فروش قرار می شود. 
شرافتمندانه ترین حریم ها هم دچار آسیب بی شــرافتی می شوند و این همه  

عرصه های حیات جمعی را در برمی گیرد.

سیاست های کازینویی و
شوک ارزی

تورم با اعتماد مردم و حکومت چه می کند؛

 نوسان: مراسم تقدیر از صادرکنندگان پویا با هدف 
قدردانی از واحدهای کوچک و متوســط در صنایع 
پلیمر، همزمان با اولین همایش بین المللی صادرات 
صنایع پلیمری روزهای 1۴ و 15 تیرماه سال جاری 
توسط کمیسیون صادرات انجمن ملی صنایع پلیمر 
ایران برگزار می شــود.برگزاری این رویداد به منظور 
تشویق صادرکنندگان کوچک و متوســط در صنایع پلیمری برای برداشتن 
گام هایی موثر در جهت توسعه تجارت اســت. همچنین طبق اعلام انجمن 
ملی صنایع پلیمر ایران، معرفی صادرکنندگان پویا به سازمان های مربوطه 
در راستای تســهیل هر چه بیشــتر روند تجاری آنها صورت خواهد گرفت.

صادرکنندگان صنایع پلیمری می توانند برای حضور در این مراسم با مراجعه 
به آدرس export.inpia.ir، اطلاعات خود را ثبت کنند. داوری این مراسم، 

توسط کارشناسان و مسئولان سازمان های مربوطه انجام می شود.

 نوسان:  در ۴0 سال گذشــته ایران به حدود 20  
کشور بیش از ۶0 رایزن اقتصادی اعزام کرده است که 
این تعداد امروز به دو رایزن در دو کشــور افغانستان 
و عراق تقلیل یافته اســت. دلیل اصلی این موضوع 
به گفته رئیس ســازمان توســعه تجارت مشکلات 
مالی دولت بوده اســت. او می گوید: ایران برای اعزام 
رایزنان به دلیل کاهش ارزش ریال در مقابــل دلار نیاز به بودجه ای ۶ برابری 
نسبت به گذشــته دارد. ضمن اینکه کشــور با کمبود منابع مالی نیز مواجه 
است. این درحالی  است که یک عضو هیات نمایندگان اتاق ایران بر این باور 
است: دولت به بهانه کسری بودجه و مشــکلات مالی، رایزنان بازرگانی را که 
در سفارتخانه های کشورهای همسایه درحال خدمت هستند کاهش داده و با 
این اقدام این جایگاه بسیار مهم و تاثیرگذار در حوزه تجارت خارجی از چارت 

سفارتخانه های ایران حذف می شود.

 نوسان: رئیــس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و 
ســوریه با بیان اینکه تجارت میان دو کشــور در 
مســیر صعودی قرار دارد، گفــت: در حال حاضر 
سوریه به ســوی بازســازی می رود و اقلام حوزه 
ساخت و ساز، پل سازی و سدســازی، تامین برق 
و خدمــات فنی و مهندســی در صدر فهرســت 
صادرات به این کشور از ســوی ایران قرار دارد. کیوان کاشفی اظهار کرد: 
آمارهای تجاری سوریه نشــان می دهد که رقم تجارت با چین و هند در 
سه ســال گذشــته تغییری نکرده، اما روند مبادلات کالایی ایران با این 
کشور صعودی اســت. تراز تجاری ایران و سوریه در سال ۹۹ طبق آمارها 
1۷0 میلیون دلار بوده است. در سال جاری این رقم به ۳00 میلیون دلار 
خواهد رسید که این روند صعودی در ســال های آینده می تواند تجارت 

میلیاردی را در پی داشته باشد.

  نوسان: در سال جاری بیش از 128 هزار تن شکر 
وارد کشور شده که در مقایســه با پارسال بیش از 
۳0 درصــد افزایــش دارد ولی ایــن محصول در

 بازار گران شده است. 
غذایــی  مــواد  بنکــداران  اتحادیــه  اخیــرا 
و  بــازار  در  شــکر  شــدن  نرخــی  پنــج  از 
گران فروشــی در این محصول تا بیــش از ۹0 درصد  انتقــاد کرده بود. 
البتــه او دلیــل ایــن گرانــی را کمبــود شــکر ندانســته و نحــوه 
توزیــع را در ایجــاد وضعیــت موجود مــورد تاکیــد قــرار داده بود. 
به این بهانه جریان واردات و قیمت شکر بر اساس آمارهای رسمی گمرک 
ایران و مرکز آمار مورد بررسی قرار گرفت. براین اساس هر کیلوگرم شکر 
در مقایسه با فروردین سال گذشته که ۷100 تومان بوده 85 درصد و در 

مقایسه با اسفند ماه نیز 8/ ۴ درصد گران شده است.

شناسایی صادرکنندگان فعال صنایع پلیمریواردات ۱2۸ هزار تن شکرروند صعودی مبادلات تجاری ایران و سوریهکسری بودجه برای اعزام رایزن
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مهم ترین تبعات مهاجرت های شغلی برای اقتصاد ایران، دامن زدن به کمبود نیروی متخصص است

اینروزها سیل مهاجرت به کشورهای مهاجرپذیر اروپایی و آمریکایی در بین مشاغل حوزه درمان 
کشور فراگیر شده و کادر درمان کشور ما را نیز به شدت در معرض وسوسه انتخاب زندگی در این 
کشورها قرار داده است. آرمین زارعیان، رئیس هیات مدیره نظام پرستاری تهران با اذعان به این 
موضوع تاکید دارد، طی چند ماه اخیر بیش از هزار پرستار درخواست خروج از کشور را داشته اند. در این بین 
مهاجرت پرستاران اوضاع را نگران کننده تر می کند، به گفته او، از زمانی که ویروس کرونا در کشورهای اروپایی 
شیوع پیدا کرد، به دلیل کمبود نیروهای متخصص در بیمارستان های اروپایی شرایط ورود پرستاران در این کشورها 
فراهم شد. گفته می شود، نمره زبان برای پذیرش این قشر برداشته شده و پرستاران می توانند به راحتی جذب این 

کشورها گردند.
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نباتی نژاد با اشاره به اینکه ۳50 هزار نفر 
به طور غیرمســتقیم با تولیدات شرکت 
فولاد مبارکه به اشــتغال گمارده شــده 
اند، تصریح کرد: در ســال جهش تولید 
شــرکت فــولاد مبارکه بــه رکوردهای 
متعددی در حوزه تولید دســت یافت و 
توانســت رکوردهای متعددی در بخش 
های فروش و تولید محصولات جدید به 
ثبت برســاند و در پایان سال نیز با همت 
و تلاش مدیران و همه کارکنان شــرکت 
فولاد مبارکه موفق شد به رکورد تولید ۷ 

تن فولاد خام دست پیدا کند.

تحقق شعار سال 
توسط صنایع فولادی 

مدیرروابــط عمومی و امــور بین الملل 
شرکت فولاد مبارکه شیرینی دستیابی 
به رکوردهای متعدد در این شــرکت را 
در زدودن موانعی نظیــر تحریم و کرونا 
دانســت و توضیح داد: بیماری کرونا در 
شــرکتی که روزانه حــدود 22 هزار نفر 
در آن تردد دارند می توانســت مانعی در 
راه تولید شــود که خوشبختانه با رعایت 
دقیق دســتورالعمل های بهداشــتی و 
مدیریت دقیق، کرونا نه تنها تاثیر منفی 
بر روند تولید نگذاشــت بلکه این شرکت 

به رکوردهای متعدد دست یافت.
 وی با اشاره به تحریم های ظالمانه گفت: 

علیرغم اینکه شــرکت فولاد مبارکه در 
لیســت تحریم های آمریکا قرار داشت؛ 
توانست این مانع را هم پشت سر بگذارد 
و بــر تولیــدات محصــولات بیفزاید و 
خرسندیم که درپیام نوروزی رهبر معظم 
انقلاب، یکــی از صنایعی که توانســت 
شعار سال را محقق کند، صنایع فولادی 
بود. نباتی نژاد گفت: در ســال جاری هم 
روند دستیابی به رکوردهای جدید آغاز 
شده اســت که می توان به تولید ماهیانه 
۷00 هــزار تن تختــال در فروردین ماه 
اشاره کرد که نســبت به مدت مشابه در 
سال گذشته رکورد بسیار مطلوبی است 
که نشان می دهد شــرکت فولاد مبارکه 
با عزمی راســخ در پی تحقق شعار سال 

هستند.

مسئولیت اجتماعی 
همتراز با تولید 

وی در ادامه بر ایفای مسئولیت اجتماعی 
شرکت فولاد مبارکه تاکید ویژه ای کرد و 
گفت: مسئولیت اجتماعی همتراز تولید 
برای شرکت فولاد مبارکه مهم است که 
در این مسیر می توان به اهدای 1۳ هزار 
تن اکســیژن رایگان به مراکــز درمانگر 

کرونا در استانهای کشور اشاره کرد.
 مدیرروابــط عمومی و امــور بین الملل 
شرکت فولاد مبارکه تاکید کرد: اکسیژن 

در درمان بیماران مبتلا به کرونا از اهمیت 
بسزایی برخوردار اســت و تبعات کمبود 

آن را در دیگر کشورها شاهد بودیم. 
اقــدام مهم شــرکت فــولاد مبارکه در 
راستای ایفای مسئولیت اجتماعی مورد 
تقدیر وزیر بهداشــت و درمــان هم قرار 
گرفت؛ چراکه هیچ صنعتی این حجم از 
اکسیژن رایگان را دراختیار مراکز درمانی 

قرار نداده است. 
وی بــه مجهز کــردن بیمارســتانهای 
شهرســتانهای لنجان، مبارکه و اصفهان 
توسط شرکت فولاد مبارکه اشاره ای کرد 
و گفت: با شــیوع کرونا یکی از مشکلات 
مراکز درمانی کمبود تجهیزات و امکانات 
لازم بود که این شــرکت برآن شــد که 
بیمارستانها را در درمان بیماران مبتلا به 

کرونا مجهز کند.
 نباتی نژاد به کمک های مومنانه شرکت 
فولاد مبارکه در ایام کرونا هم گریزی زد 
و گفت: در یک ســال گذشته بسته های 
معیشتی متعدد در اختیار افراد نیازمند 

قرار گرفته است.

جمع آوری پساب فاضلاب
 ۹ شهرستان 

وی با اشــاره به اینکه خشکسالی یکی از 
موضوع های مهم کشــور اســت، گفت: 
شرکت فولاد مبارکه در چند دهه گذشته 

بــا راه اندازی پــروژه هــای بازچرخانی 
پســاب های صنعتی وگسترش تصفیه 
خانه ها و جمع آوری پســابهای فاضلاب 
۹ شهرســتان مقــدار آب مصرفی فولاد 
مبارکه را بــه حداقل ممکن رســانده و 
کمک شــایانی به حفظ محیط زیســت 

کرده است.
 مدیرروابــط عمومی و امــور بین الملل 
شــرکت فولاد مبارکه به توســعه سرانه 
ورزشــی در اســتان اصفهان توســط 
شرکت فولاد مبارکه به عنوان مسئولیت 
اجتماعی هم اشــاره ای کرد و گفت: در 
باشگاه فرهنگی ورزشی سپاهان علاوه بر 
تیم فوتبال ســپاهان، از ۷۴ تیم ورزشی 
و سه هزار ورزشکار در رده های مختلف 

سنی حمایت صورت می گیرد.

آزادی زندانیان 
سنت هفت ساله فولاد مبارکه

وی افزود: یکی از مسائلی که در شرکت 
فولاد مبارکه بــه آن اهمیــت داده می 
شود موضوع زندانیان محکومان مالی در 

استان اصفهان است. 
به گفته نباتی نژاد از سال 1۳۹۳ تاکنون 
هرساله گلریزان آزادسازی زندانیان غیر 
عمد با هماهنگی ســتاد دیه اســتان در 
مجموعه فولاد مبارکه انجام می شــود 
و در هفت ســال گذشــته این شرکت 
توانسته بیش از 1۳ میلیارد تومان جمع 
آوری کند تــا به آزادی هــزار نفر منجر 

شود.

گلریزان ۲۰ میلیارد ریالی 
برای آزادی زندانیان غیرعمد

مدیرروابــط عمومی و امــور بین الملل 
شــرکت فولاد مبارکه، در شب بیست و 
هشــتم ماه مبارک رمضــان و در برنامه 
تلویزیونی »یک شهر ضیافت« از شبکه 
اصفهان، ضمن تشــکر از شــرکت تمام 
خیران مجموعــه فولاد مبارکــه که در 
این گلریزان شــرکت کردند، اعلام کرد: 
فولاد مبارکه با مشــارکت شرکت های 
زیرمجموعه گروه فولاد مبارکه و حمایت 
خیران این مجموعــه 20 میلیارد ریال 
کمک کرد تــا زمینــه آزادی زندانیان 
غیرعمد از زندان های اســتان اصفهان 

فراهم شود. 
وی اضافه کرد: علاوه بــر این دو میلیارد 
تومان تصمیم گرفته شد به 100 خانواده 
آزاد شــده از بنــد محکومــان مالی در 
اصفهان بسته های کمک های مومنانه به 
ارزش هر بسته دو میلیون تومان توسط 
فولاد مبارکه اهدا شود تا این افراد با فراغ 

خاطر به آغوش خانواده برگردند. 
در پایان این برنامه با اهدای لوحی که به 
امضا مدیر نمایندگی ســتاد دیه استان، 
مدیر کل زندان های استان و رئیس کل 
دادگستری استان اصفهان رسیده بود از 
حمایت فولاد مبارکــه و مدیر عامل این 

مجموعه تقدیر به عمل آمد.

 گزارش

  گزارش

 نوســان:مدیرکل زندان های استان 
اصفهــان گفت: گروه فــولاد مبارکه 
با کمــک ۲۰ میلیارد ریالــی خود در 
آزادســازی زندانیان جرائم غیرعمد 
نقش موثری داشــته است. همچنین 
صنایع بزرگ استان با حمایت از اشتغال 
زندانیان در راستای مسئولیت اجتماعی 
گام برداشــته اند که تبعات مثبت این 
اقدام را می توان در جامعه مشاهده کرد.

محمــود ضیایی فرد، با اشــاره به برنامه 
تلویزیونی »یک شهرضیافت« از شبکه 
اصفهان، اظهار کرد: این برنامه با سه محور 
آزادی زندانیان جرائم غیرعمد، حمایت از 
خانواده زندانیان نیازمند و اشتغال زندانیان 
تهیه و در ماه مبارک رمضان پخش شد. 
وی افزود: در حوزه آزادی زندانیان جرائم 
غیرعمد با کمک های سخاوتمندانه مردم 
خیر و نوع دوست اصفهان تا شب گذشته 
مبلغ 20 میلیارد ریال جمع آوری شد و 
1۳۳ زندانی هم آزاد و به آغوش خانواده 

برگشتند.
مدیرکل زنــدان های اســتان اصفهان 
تصریح کــرد: جمع کل مبلــغ بدهی 
زندانیان آزاد شده در ماه مبارک رمضان 
2۹ میلیارد و 200 میلیون تومان اســت 
و از این میزان بدهی، بیش از 12میلیارد 
و ۷80 میلیون تومان از محل گذشــت 
شاکیان است که در نوع خود بینظیر است. 
وی با اشاره به ایفای مسئولیت اجتماعی 
شــرکت فولاد مبارکه گفت: از این مبلغ 
جمع آوری شــده، فــولاد مبارکه مبلغ 
2 میلیارد تومان را بــرای آزادی زندانیان 
جرائم غیرعمد تامیــن کرد. ضیایی فرد 
بر کمک های دیگر شرکت فولاد مبارکه 
به اداره کل زندان های اســتان اصفهان 
هم تاکید کرد و افزود: یکی از برنامه های 
سند تحول در دستگاه های قضایی طبقه 
بندی و تفکیک زندانیان متناسب با میزان 
جرائم است. در استان اصفهان اندرزگاهی 
ویژه جرائم مالی و غیرعمد در حال پیاده 
سازی اســت که توســط خیران استان 
اصفهان در حال انجام است و امیدواریم 
شــرکت فولاد مبارکه در این زمینه هم 
یاری رسانی کند. وی افزود: با بهره برداری 
اندرزگاه ویژه جرائم مالی و غیرعمد، این 
زندانیان درخارج از زندان اصلی نگهداری 
می شوند که تبعات مثبت اجتماعی را به 

همراه خواهد داشت.
مدیــرکل زنــدان هــای اســتان های 
اصفهــان تاکیــد کــرد: چراکــه این 
خانــواده ها تحت فشــارهای اجتماعی 
و  آســیب های اقتصادی هســتند و در 
این مســیر خیران اصفهانی حامی این 
خانواده ها شدند. وی در خصوص ایجاد 
اشــتغال برای زندانیان پس از آزادی در 
برنامه »یک شهرضیافت«، تصریح کرد: 
یکی از مهم ترین مســائل بعد از آزادی 
زندانیان موضوع اشتغال آن ها است که در 
سند تحول دستگاه قضا مورد توجه جدی 
قرار گرفته است و شــرکت هایی نظیر 
فولاد مبارکه، ذوب آهن، پالایشــگاه و...  
برای ایجاد اشتغال زندانیان در اصفهان 
اعلام همکاری کرده انــد و تاکنون برای 
1000 زندانی بستر اشتغال فراهم شده 
اســت.مدیرکل زندان های استان های 
اصفهان گفت: صنایع بزرگ با حمایت از 
اشــتغال زندانیان در راستای مسئولیت 
اجتماعی گام برداشته اند که تبعات مثبت 
این اقدام در جامعه نمایان می شود چرا 
که با مهارت انــدوزی زندانیان علاوه بر 
توانمندی می توان به معیشــت خانواده 

زندانی کمک کرد.

industry

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولاد مبارکه با حضور در برنامه تلویزیونی »یک شهر 
ضیافت« شبکه اصفهان گفت: فولاد مبارکه با مشارکت شرکت های زیرمجموعه گروه فولاد مبارکه 
و با حمایت خیران این مجموعه ۲۰ میلیارد ریال کمک کرد تا زمینه آزادی زندانیان محکومان مالی از زندان های 
استان اصفهان فراهم شود. هادی نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولاد مبارکه در برنامه 
»یک شهرضیافت« اظهار کرد: در چند سال گذشته حمایت از تولید کلیدواژه بیانات مقام معظم رهبری بوده 
است و شرکت فولاد مبارکه در راستای تحقق منویات رهبری گام های مهمی برداشته است. وی افزود: شرکت 
فولادمبارکه مولود انقلاب اسلامی است و در زمینه تولید ورق های فولادی در کشور پیشرو است و 5۰ درصد از 

فولاد کشور را تولید می کند.

مصطفی عطایی پور، مدیرعامل مجتمع فولاد سبا، درباره رکورد جدید این مجموعه 
اظهار کرد: در سال »تولید؛ پشتیبانی ها؛ مانع زدایی ها« و هم زمان با شب قدر، تولید 
کلاف گرم در این مجتمع به 5 هزار و 12۳ تن رســید. وی با بیان این که رکورد قبلی 
تولید در مجتمع فولاد ســبا به میزان 5 هزار و ۶2 تن در 2۶ اردیبهشــت ماه ســال 
گذشته ثبت شــده بود، گفت: رکورد جدید علی رغم موانع زیاد به ویژه شیوع کرونا و 

کاهش نیروی انسانی در خطوط تولید به دست آمده است.

ثبت رکورد روزانه در مجتمع فولاد سبا
عملکــرد 12 ماهه تولید محصولات فولادی در ســال ۹۹ منتشــر شــد. بر پایه 
جداول منتشر شــده از ســوی ایمیدرو، بالاترین رقم تولید به محصول ورق گرم
 اختصاص دارد و از مجموع ۶ میلیون و ۹1۹ هزار و ۴۶2 تن ورق گرم تولید شده 
۶ میلیون و ۴۴1 هزار و ۴۶2 تن توســط شــرکت فولاد مبارکه و فولاد سبا تولید 
شده است، یعنی ۹۳ درصد از ورق گرم تولیدی کشور توسط این گروه تولید شده 

است.

تولید 93 درصد ورق گرم کشور توسط گروه فولاد مبارکه

نقش موثر فولادمبارکه 
در آزادسازی زندانیان

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولاد مبارکه مطرح کرد؛

ارزش مسئولیت اجتماعی به اندازه تولید 

 نوسان:رئیس هیات مدیره شرکت فولاد مبارکه با اشاره به نام گذاری 
سال ۱۴۰۰ با عنوان »تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« گفت: در حال 
حاضر علاوه بر شرایط اقتصادی و مشــکلات موجود در کشور، برخی 
مقررات دست و پاگیر و یا موضوعات ســلیقه ای وجود دارند که خود 

بزرگ ترین مانع برای تولید به شمار می آیند.
به گزارش نوسان، ســید ضیاء ایمانی در گفت وگو با خبرنگار فولاد، با اشاره به ترکیب 
اعضای هیئت مدیره این شرکت گفت: هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه تغییراتی داشته 
و دو عضو جدید که از معاونان فولاد مبارکه هستند به هیئت مدیره اضافه شده اند.وی با 
بیان این مطلب در ادامه افزود: شرکت فولاد مبارکه یک مجموعه صنعتی مادر و قطب 
صنعت کشور است که باید به صورت همه جانبه، در بخش های مختلفی همچون حوزه 
مدیریتی، مسائل اقتصادی، تولید، اشتغال و جلوگیری از خروج ارز  از کشور  و... تقویت 

شود.
هیئت مدیره فولاد مبارکه 

درصدد افزایش نقاط قوت است
به گفته وی، شــرکت فولاد مبارکه یک مجموعه ممتاز در کشور است و اکنون تیمی 
که با تمام مسائل شرکت فولاد مبارکه آشنایی دارند در قالب هیئت مدیره در کنار هم 
قرار گرفته اند. اولین جلسه هیئت مدیره  نیز تشکیل شد و در آن اتفاقات خوبی رخ داد 
و تصمیم گیری های مناسبی برای این شرکت فولادی صورت گرفت. ایمانی ادامه داد: 
شرکت فولاد مبارکه باید به نقطه اوج خود که سیاست و تدابیر هیئت مدیره نیز بر پایه 
آن استوار شده، دســت پیدا کند؛ چراکه اگر این شرکت در شرایط کنونی و با مدیریت 
فعلی نتواند به آرمان ها و واقعیت هایی که لازمه کار است دست یابد، باید تعمق بیشتری 
داشته باشد و درصدد رفع مشکلات و ایرادات برآید. رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد 
مبارکه افزود: همه اعضای هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه تصمیم گرفتند با تدابیر 
ویژه و سیاست های مناسب، همچنین در نظر گرفتن تمامی مسائل و مشکلات مجموعه 
فولاد مبارکه و با تکیه بر نیروی انســانی و ارتباطات موجود، این شرکت را که همیشه 
خوش درخشیده و با تلاش کارشناسان و مدیران طی سال های گذشته باعث سربلند و 
سرافزاری ایران اسلامی شده، در این مسیر نگه دارند و نقاط قوت شرکت فولاد مبارکه 

را افزایش دهند.
مقررات دست و پاگیر 

بزرگ ترین مانع برای تولید
وی با اشاره به نام گذاری سال 1۴00 با عنوان »تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« در 
ادامه افزود: در حال حاضر علاوه بر شرایط اقتصادی و مشکلات موجود در کشور، برخی 
مقررات دست و پاگیر و یا موضوعات سلیقه ای وجود دارند که خود بزرگ ترین مانع برای 
تولید به شمار می آیند. این در حالی است که گروه فولاد مبارکه مجموعه ای حساس 
محسوب می شود و منافع آن نیز ملی و مردمی است، چراکه درآمدهای آن به نوعی به 
مردم بازگشته و متعلق به مردم است. رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه در جلسه 
با اعضای این هیئت ضمن تأکید بر توجه این شرکت بر تحقق شعار سال خاطرنشان 
کرد: از سال 1۳80 که رهبر معظم انقلاب اسلامی با تدابیر حکیمانه خود و با تأکید بر 
اشتغال آفرینی، شعار »اقتدار ملی و اشتغال آفرینی« را نام گذاری فرمودند، فولاد مبارکه 
در راستای تحقق شعار همان سال گام های زیادی برداشت و این مهم تاکنون ادامه داشته 

است.
بصیرت در جنگ اقتصادی 

و تلاش برای رونق تولید
وی با تأکید بر ضرورت پیروی از منویات مقام معظم رهبری افزود: ایشان هرساله با در 
نظر گرفتن شرایط کشور، شعار آن سال را تعیین و ابلاغ می فرمایند و نکته قابل توجه در 
نام گذاری مدبرانه ایشان در همه سال های دهه ۹0 این بوده که ایشان همواره بر اقتصاد 
و تولید تأکید زیادی داشته و دارند. رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه نام گذاری 
سال های دهه ۹0 توسط رهبر معظم انقلاب را نشــان از اهمیت تولید و اقتصاد برای 
کشور دانست و عنوان داشت: حضور فولاد مبارکه در خط مقدم جبهه اقتصاد و صنعت 
نیازمند بصیرت داشتن و توجه به منویات مقام معظم رهبری در جنگ اقتصادی است که 
حقیقتا این شرکت علی رغم اعمال تحریم های ظالمانه، نهایت تلاش خود را برای رونق 
تولید به کار گرفته است. ایمانی با اشاره به نقش فولاد مبارکه در رونق و جهش تولید در 
سال های ۹8 و ۹۹ بیان کرد: فولاد مبارکه در اواخر دهه ۹0 و طی سال های ۹8 و ۹۹ با 
ثبت رکوردهای پی درپی تولید فولاد توانست نیاز بسیاری از صنایع کشور را تأمین، از 
خروج ارز از کشور جلوگیری و سهم قابل توجهی از رونق و جهش تولیدات کشور را از آن 

خود کند.
مانع زدایی های فولاد مبارکه 

از طریق بومی سازی
حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه نیز در ادامه این جلسه با تأکید 
بر لزوم ارتقای تولید خاطرنشان کرد: شرکت فولاد مبارکه در سال جدید به تبعیت از 
فرامین مقام معظم رهبری مبنی بر پشتیبانی از تولیدکنندگان، به عنوان یک صنعت مادر 
با حداکثر توان خود درصدد ارتقای تولید جهت تأمین کامل نیاز بازار خواهد بود و با تکیه 
بر توان داخلی در ارائه محصولات جدید نیز اتفاقات ویژه ای را رقم خواهد زد. مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه در ادامه با اشاره به برنامه فولاد مبارکه در سال 1۴00 یادآور شد: 
براساس برنامه ریزی های صورت گرفته در معاونت بهره برداری فولاد مبارکه، پیش بینی 
می شود با افزایش تولید نسبت به سال گذشته، بتوانیم با تأمین فولاد موردنیاز کشور، از 
صنعت و اقتصاد به خوبی پشتیبانی کنیم. وی با اشاره به موانع تولید و ضرورت تلاش برای 
از میان برداشتن این موانع بیان داشت: بومی سازی قطعات و تجهیزات صنعتی با تکیه بر 
شعار »ما می توانیم« در فولاد مبارکه منجر به بی نیازی این صنعت از واردات بسیاری از 
قطعات و تجهیزات خارجی و از میان برداشته شدن یکی از مهم ترین موانع تولید گردیده 
است. عظیمیان در پایان ابراز امیدواری کرد: وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز با تعیین 
تکلیف در قیمت گذاری فولاد می تواند گام بسیار مؤثری در مانع زدایی تولید در فولاد 
مبارکه و دیگر صنایع معدنی بردارد. امیدواریم در سال جاری برای فولاد مبارکه در زمینه 
تأمین سنگ آهن مانعی ایجاد نگردد تا از سرعت قطار پرشتاب این صنعت کاسته نشود.

مقررات دست و پاگیر بزرگ ترین 
مانع برای تولید

رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه مطرح کرد:

گزارش
گروه صنعت

با کمک ۲۰ میلیارد ریالی فولادمبارکه، زمینه آزادی زندانیان محکوم مالی فراهم شد

 نوسان: اختــلاف 2.۶ میلیون  تنی آمار 
تولید و مصرف در فــولاد صحت ندارد. 
سرپرســت معاونت امور معــادن و امور 
معدنی وزارت صمت ضمن تکذیب خبر 
اختلاف 2.۶ میلیون تنــی در آمار تولید 
و مصرف فولاد گفت: اختلاف تنها ۳00 
هزار تن و مربوط بــه موجودی انبارهای 

واحد های تولیدی است.
به گزارش نوسان و به نقل از شاتا، اسدالله 
کشــاورز در گفت وگوی زنده تلویزیونی 

با خبر سراســری اظهار کرد: از اصحاب 
رسانه درخواست دارم تا پیش از رسانه ای 
کردن اینگونــه موارد از مســئولان هم 
ســوال کنند؛ 2.۶ میلیون تــن اعلامی 
دربــاره اختلاف آمــار تولیــد و مصرف 
صحیح نیســت. وی افزود: تولید واقعی 
شــمش فولاد 2۹ میلیون تن بوده است 
که به میــزان 22.2 میلیون تن مصرف و 
میزان صادرات ما حدود ۶ میلیون و 500 
هزار تن بوده اســت . پس اختلاف تنها 

۳00 هزار تن است  و کسری که مشاهده 
می کنید گم نشــده و به میزان موجودی 

کف انبار واحد های تولیدی مربوط است.
سرپرســت معاونت امور معادن و صنایع 
معدنی وزارت صمت بیان کرد: ما در سال 
۹۹، در مجموع ۶ هزار تن واردات شمش 
خام داشــتیم که مربوط به اقلام خاص 
اســت و امکان تولید آن وجــود ندارد؛ 
صادرات ســال ۹8 هم حدود ۶ میلیون 
و 850 هــزار تــن بوده اســت و کاهش 

آن به دلیل ســاز و کار بازار بوده اســت.
کشــاورز افزود: مــا مســئولیت تامین 
واحد های تولیدی واقع در زنجیره فولاد 
را داریم، پس هر واحــد تولید فولاد که 
تولیدات خود را در بــورس عرضه کند، 
می تواند مازاد تولید را صادر کند. وی در 
پایان خاطرنشــان کرد: برای واحد های 
بزرگ، با توجه به میــزان تولید، میزان 
کف عرضه ای بــرای واحد هــای تولید 

فولادی تعریف شده است.

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت:

اختلاف 2.۶ میلیون  تنی آمار تولید و مصرف در فولاد صحت ندارد
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از محصولات فولادی مازاد تولید داریم و  قائم مقام وزیر صنعت گفت: در برخی 
تولیدکنندگان مجاز به صادرات هستند. محمدصادق مفتح، در حاشیه نشست هم اندیشی 
توسعه صادرات گفت: تولید فولاد در شرایط خوبی قرار دارد و اگر به همین میزان تولیدات 
باکیفیت ادامه داشته باشد میزان صادرات نیز بیشتر می شود. همچنین هماهنگی هایی با 
بانک مرکزی و ستاد اقتصادی دولت برای رفع موانع صادرات صورت گرفته از جمله اینکه 

برخی مشکلات برای رفع تعهد ارزی مربوط به سال های ۹۷ و ۹8 برطرف شده است.

جایزه مریم میرزاخانی از سوی انجمن ریاضی ایران به دکتر ملیحه یوسف زاده- استاد 
آمار و ریاضی دانشگاه اصفهان اهدا شد. 22 اردیبهشت ماه مصادف با تولد زنده یاد 
پروفسور مریم میرزاخانی، توسط انجمن ریاضی ایران، روز زن در ریاضیات نامگذاری 
و جایزه ای به نام »جایزه مریم میرزاخانی« از سوی این انجمن اختصاص داده شده 
است. دکتر ملیحه یوسف زاده، استاد دانشکده آمار و ریاضی دانشگاه اصفهان برای 

نخستین بار موفق به کسب جایزه مریم میرزاخانی شد.

جایزه مریم میرزاخانی به استاد دانشگاه اصفهان رسیدتولیدکنندگان فولاد مجاز به صادرات هستند
 گزارش

 نوســان :مدیر مهندسی نورد شــرکت ذوب آهن اصفهان 
از نصــب و راه انــدازی اره و دریل جدید برای ســرعت 
برشــکاری ریل، تولید ریــل UIC5۴ و ریــل صادراتی 
R۱8 در بخــش نــورد ۶5۰ طی ســال۱۴۰۰ خبــر داد. 
محمدامین یوسف زاده با تشــریح اقدامات این مدیریت در 
ســال ۹۹ در کارگاه میانی، اظهار کرد: راه اندازی دستگاه 
۱۳.٧ cnc در قســمت توســعه تراش غلتک، راه اندازی 
دستگاه اره تیزکن ولمر، نصب سه دستگاه تراش در کارگاه 
مکانیکی و احداث ایســتگاه راه پله جرثقیــل ۲۰ از عمده 

اقدامات این کارگاه است.

وی از توســعه کارگاه شــابلون ســازی، ریموت کردن و بهینه کردن 
تابلوهــای جرثقیــل 1۹ و جایگزینــی درایوهای جدیــد دیجیتال 
به جای درایوهای روســی در ســال 1۴00 خبر داد و افزود: طراحی، 
ســاخت و نصب دو عدد بیرون انداز ســرقیچی ریل بعد از اره و دریل 
به منظور افزایش ســرعت برشــکاری و فراهم کردن شــرایط ایمنی 
کار، نصب و راه اندازی دو عدد اســتوپر متحرک و نصب دوربین برای 
 R18 بالا بــردن دقت طول برشــکاری ریل، تولید ریل معــدن تیپ
برای اولین بار و تولیــد انبوه آن، تولید ریل زبانه )ریل ســوزن( برای 
اولیــن بــار و تحویل آن بــه راه آهــن جمهــوری اســلامی ایران، 
طراحی و ساخت دســتگاه مارکزن دستی جهت اســتفاده در مواقع 
اضطراری، اجرای پروژه H ۳00 به صورت کامل، طراحی و ســاخت 
صفحه لیبل پرینتر، تعمیر اســتپر موتورهای آلتراسونیک، طراحی و 
ســاخت تابلوی رفرنس جهت درایوهای 20۴، تغییــر طرح و اجرای 
مســیر جایگزین فرمــان پنوماتیکی اســتمپینگ، تهیه و ترســیم 
نقشــه پروفیباس پروژه ریل، تعمیر ریموت کنترل های بســته های 
ریل، ســرویس و احیاء درایوهای MC ســرو موتورهای ریل، برنامه 
نویســی برای ریل S۴۹ دســتگاه هات پروفایل، راه اندازی سیستم 
ENGINERING برای PLC ونــگارد، راه انــدازی درایوهای 
رولگان های برگشتی H۳00 و... اقداماتی بود که سال گذشته توسط 

همکاران نورد ۶50 انجام شد.
مدیر نــورد شــرکت ذوب آهن اصفهــان، نصــب و راه انــدازی اره 
و دریل جدید برای سرعت برشکاری ریل، تولید ریل UIC5۴ و ریل 
صادراتی R18 را از جمله برنامه هــای نورد ۶50 در 1۴00 اعلام کرد 
و گفت: در نورد ۳00 نیز طراحی و تهیه نقشــه های ســاخت ترمکس 
طرح جدید برای محصول دوقلو در خط راســت، تغییر موفقیت آمیز 
آرایش خط نوردی بــه محصول دو قلــو و تولید500 تــن محصول 
ســایز 1۴ به روش دوقلو و همزمــان تولید محصول 25 انجام شــد و 
برای ســال 1۴00 اقداماتی مانند ســاخت و نصب سیستم جعبه ای
 ترمکس طرح جدید و راه اندازی آن، تولید محصول 12 و 1۴ به روش 
دوقلو در خط چپ و انجام پروژه بســته بنــدی و گره زدن محصول به 

روش نیمه اتومات و حذف تسمه از بسته ها را در دستور کار داریم. 
وی، انجام تعمیرات درجــه 2 کوره نورد ۳50، تغییــر طرح جرثقیل 
ســتونی تعمیــرگاه مکانیکی، ســاخت رولیــک بادامــک مکانیزم 
کلاپان بســتر خنک کننده، حــذف گریس پمپ قیچــی ۶۳0 تنی و 
نصب و راه اندازی سیســتم گریــس مرکزی لینکولــن جهت گریس 
رســانی به قیچی ۶۳0 تنی، تغییر طــرح و رفع اشــکال فلودیوایدر 
مربوط به ســیلندرهای کاور منوبلوک و هیدرولیکــی کردن جابه جا 
کننده ترمکس مربوط به ســه قلــو و... را از اهم اقدامــات نورد ۳50 
عنوان کــرد و برنامه افزایــش تولید کلاف و توســعه صادرات کلاف، 
ســاخت لوله مارپیــچ مکانیزم حلقه ســاز خــط ســیم، تغییر طرح 
کوپلینگ فیوزی گیربکس واســط قفســه های ژوکر، ساخت پوسته 
گیربکس های اصلی قفســه های 1 و ۳ دانیالــی و هیدرولیکی کردن 
راهگاه بعد از قفســه 1۷ را از عمــده برنامه های نورد ۳50 در ســال 

1۴00 برشمرد.
به گزارش نوســان و به نقل از ایســنا، یوســف زاده با بیان اینکه سال 
گذشــته در نورد 500 بیش از 50 پروژه بزرگ نوســازی و بهســازی 
توســط همــکاران اجرا شــد بــه برنامه های نــورد 500 در ســال 
1۴00 پرداخت و افــزود: انجــام تعمیرات اساســی کارگاه، تعویض 
شاسی های رولگان های ورودی بســتر خنک کننده، تعویض تلشکی
 و مکانیــزم گــردش جرثقیــل 12، تعویــض دوعدد بالــک مربوط 
به جرثقیل هــای پرداخــت، تعویــض کلمپ های اره هــای کارگاه، 
جایگزینی سیســتم مجزای هیدورلیک برای خــط تولید و پرداخت 
نهایی، تعویض کامل فک های مربوط بــه قیچی های 1۳0 و ۶۳ تنی، 
تعویض کوپل هــای مربوط به سرقفســه ها، جایگزینی پروژکتورهای 
SMD مــدل هرکولد به جــای لامپ های گازی پرمصــرف قدیمی 
در جرثقیل های خط تولید، اصلاح و بازســازی باقیمانده شــین های 
جرثقیل هــای پرداخــت، اصــلاح سیســتم ترمــز جرثقیل هــای 
پرداخت از نوع مگنتــی به موتور پمپ ترمزهای ســه فــاز، تعویض
 کامل لیور و قطعات مدار فرمــان داخل کابین جرثقیل های پرداخت، 
تعویض فتوســل های قیچی 1۳0 تنی و ۶۳ تنی با فتوســل های هات 
متال جدید و تعمیر سرقفســه های کارگاه از برنامه هایی است که در 

سال 1۴00 در نورد 500 اجرا خواهد شد.

تولید 
ریل صادراتی  ذوب آهن

مدیر مهندسی نورد شرکت ذوب آهن اصفهان خبر داد:

 نوســان:هفدهمین نمایشــگاه 
تخصصی قطعات، مجموعه ها و صنایع 
وابسته خودرو اصفهان طی روزهای 
یکم تا چهارم تیرماه امسال در محل 
دائمی برپایی نمایشگاه های بین المللی 
اســتان اصفهان برگزار می شود. این 
نمایشگاه به صورت تخصصی و ویژه 
متخصصان برگزار می شــود و تمام 
الزامات بهداشتی مطابق پروتکل های 
تعریف شــده وزارت بهداشت در آن 

رعایت خواهد شد.
به گزارش نوســان به نقل از ستاد برگزاری 
نمایشگاه قطعات خودرو اصفهان،  علیرضا 
آموخته، برگزارکننده این نمایشگاه با اشاره 
به اینکه نمایشگاه قطعات خودرو در استان 
صنعتی اصفهان برگزار می شود و در راستای 
تعریف و اجرای نمایشــگاه های تخصصی 
هدف گذاری شده اســت، ابراز امیدواری 
کرد تا اجرای این عناوین در سایت جدید 
نمایشگاه های اصفهان سرآغاز تبدیل شدن 
اصفهان به کانون توجهات فعالان صنعت 
قطعات خودرو باشد. آموخته با بیان اینکه 
تاکنون حضور بالغ بر ۶0 شــرکت در این 
رویداد صنعتی قطعی شــده است، افزود: 
این شرکت ها از هشت اســتان اصفهان، 
تهران، البرز، خراســان رضــوی، همدان، 
بوشهر، آذربایجان شرقی و مازندران در این 

نمایشگاه حضور می یابند.
وی دربــاره زمینه فعالیت  شــرکت های 
حاضر در هفدهمین نمایشــگاه قطعات 
خودرو اصفهان تصریح کرد: شــرکت های 
فعال در زمینه های تخصصی همچون قطعات 
و مجموعه های خودرو، قطعــات موتور، اجزا 
و قطعات الکترونیک خودرو، ماشین آلات و 
تجهیزات قطعه سازی، تحقیقات و طراحی 
مهندســی، مواد اولیه و تجهیــزات جانبی 
خودرو، بازرگانی و خدمات پس از فروش، لوازم 
تزئیناتی خودرو، تعمیــر و نگهداری خودرو، 
محصولات پــاک کننده خودرو، سیســتم 
شاســی، تیونینگ، خدمات پس از فروش، 
بیمه و سایر مجموعه های تخصصی صنعت 
خودرو در این نمایشــگاه حضــور خواهند 
داشت و محصولات، خدمات و دستاوردهای 
خود را برای متخصصان  به نمایش می گذارند.

به گــزارش نوســان، مجــری برگزاری 
هفدهمین نمایشــگاه تخصصی قطعات، 
مجموعه ها و صنایع وابسته خودرو اصفهان 
یکــی از اهداف برگــزاری این رویــداد را 
گرد هم آوردن فعالان ایــن صنعت اعم از 
تولیدکنندگان، توزیع کنندگان، خریداران 
و مصرف کننــدگان در یک زمــان و یک 
مکان و توجه به ظرفیت های تولید داخل 
و موقعیت صنعتــی اصفهان دانســت و 
تاکید کرد: ایجاد بســتری مناسب برای 
تبادل تجربیات میان مشارکت کنندگان 
و بازدیدکنندگان، آشنایی سرمایه گذاران 
با ظرفیت هــای موجود بــرای حضور در 
فعالیت های اقتصادی کشور، ایفای نقش 
به عنوان یــک ابزار بازاریابــی در خدمت 
صنعت قطعــات خودرو و ایجــاد فرصت 
سرمایه گذاری مشترک میان فعالان این 
صنعت قدرتمند از جمله اهدافی به شمار 
می رود که نمایشگاه قطعات خودرو اصفهان 
بر اساس آن هدفگذاری شده است. به گفته 
وی، این نمایشگاه به صورت تخصصی و ویژه 
متخصصان برگزار می شود و تمام الزامات 
بهداشــتی مطابق پروتکل هــای تعریف 
شده وزارت بهداشت در آن رعایت خواهد 
شــد. بر اســاس این گزارش، علاقمندان 
به کســب اطلاعات بیشــتر دربــاره این 
نمایشگاه می توانند با شــماره تلفن های 
 0۹02552۹815 و   0۳1۳۶۶۳۳۹۳۹

تماس بگیرند.

سیدعبدالوهاب ســهل آبادی، به برخی 
مصوبات نسنجیده در شورای برنامه ریزی 
اشــاره کرد و گفت: در برخی از شوراهایی 
که در استان تشکیل می شود، متاسفانه 
از ذینفعان و عوامل مرتبط دعوتی بعمل 
نمی آورنــد و این در حالی اســت که در 
اجرای بســیاری از مصوبــات، اصفهان 
بعنوان پایلوت انتخاب می شــود. سهل 
آبادی، نقش بخــش خصوصی در اقتصاد 
و کارآفرینــی با رویکرد تاســیس وزارت 
کارآفرینی را مطرح کرد و گفت: ارزشهای 
کارآفرینی در کشور ما نادیده گرفته شده، 
ضمن آنکه تولیدکنندگان ما آرامش ندارند 
و نمی توانند به توسعه بیاندیشند. زیرا برای 
هر اقدامی باید منتظــر مجوزهای دولتی 
باشــند. لذا، اقتصاد همچنان دولتی باقی 
می ماند. وی با تاکید براینکه اقتصاد را باید 
بخش خصوصی مدیریت نماید، گفت: اگر 
امریکا نیرو در عراق و کشــورهای منطقه 
مستقر می کند، دراصل اهدافش اقتصادی 
اســت. وی افزود: ما در جذب بازار عراق، 
سســتی کردیم و اکنون نمی توانیم پول 

خود را از عراق خارج کنیم. 

عملکرد سلیقه ای 
آزاردهنده است

مهدی طغیانی، نماینده مــردم اصفهان 
در مجلس شــورای اســلامی با اشاره به 
مشــکلات حوزه تولید بویژه در چندسال 
اخیر علیرغم شعارهایی که دولت ها می 
دهند، گفت: با توجه به تاکید مقام معظم 
رهبــری، قصد براین اســت تــا بصورت 
موضوعی و میدانی به مسائل و مشکلات 
واحدهای تولیدی وارد شــویم که در این 
زمینه می توان بــه تصمیمات ارگان های 
مختلف ازجمله استاندارد، محیط زیست، 
گمرک، بهداشت و غذا و دارو و مواردی از 
این قبیل اشاره کرد که باعث درگیرشدن 
تولیدکننده با بدنه دولت می شوند و براین 
اساس به مســائل کلیدی وتسهیل در امر 

تولید بپردازیم.
ســخنگوی اقتصادی مجلس شــورای 
اسلامی در ادامه، بیان کرد: برخی از مسائل 
تولید مربوط به موارد قانونگذاری و مستلزم 
اصلاح قانون است، مواردی به حیطه اجرا و 

عملکرد سلیقه ای مجری مربوط می شود 
که می تواند آزاردهنده نیز باشد. چنانچه 
در جلساتی با دستگاه های اجرایی، مطرح 
می شود که قانون مشــکلاتی دارد. وی با 
عنایت به اینکه شــعارهای فراوانی در این 
زمینه می شنویم ولی اتفاقات خاصی روی 
نمیدهد، اذعان داشت: مشکلات همچنان 
وجود دارد و گاهی نیز تشدید شده است. 
مهدی طغیانی به ســابقه دیرینه و سهم 
قابل توجه استان اصفهان در صنعت اشاره 
کرد و افزود: با تجربه ای که در اصفهان در 
مباحث صنعت و تولید داریم، لازم اســت 
بمنظور گره گشایی و مطالبه از دولت برای 
حل مسائل بطور جدی وارد شویم. نماینده 
مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی با 
صحبت از تغییراتی که در کشــور درحال 
وقوع است، برگشت امریکا به توافق برجام و 
اینکه دیریا زود شرایط اقتصادی تغییر می 
کند، به موارد تغییر نرخ ارز، گشایش های 
ارزی و اثراتی که بر تولید دارد، پرداخت و 
گفت: با توجه به ضعف هایی که در اجرای 
قانون داریم، اکنون بیشــتر بر حفظ آنچه 

داریم باید متمرکز شویم. 

تجدید نظر در واگذاری
پروژه ها به سرمایه گذاران خارجی

در ایــن جلســه، جعفــر برکتیــن از 
پیشکسوتان صنعت اســتان اصفهان به 
عوامل رانت و سوبســیدهای رانتی اشاره 
کرد و با انتقاد از اینکه قراردادهای دلاری 
صرفا بــه خارجی)بویژه چیــن( و نه به 
تولیدکننده و صادرکننده ایرانی داده می 
شود، آن را از معایب قانون برشمرد و گفت: 
تولید کننده داخل باید سالها التماس کند 
و در انتظار بماند تا قانون اصلاح شود. وی 
افزود: به تولیدکننده داخل گفته می شود 
که در صورت دریافت ارز، وام بصورت ریالی 
دریافت می کنید که این موجب رانت می 
شود. فعال عرصه صنعت و تولید در ادامه 
بیان کرد: تعاریفی که بــرای دریافت وام 
مطرح می شــود مغایر با جایی است که 
وام هزینه می شــود. ازطرفی در تســویه
بدهی هــا ابهاماتی وجــود دارد که بحث 
برانگیــز اســت. وی با تاکید بــر اهمیت 
شــفافیت، از پول های ســنگینی که در 

برخی صنایع دولتی مثل فــولاد، تفاوت 
قیمت های میلیــاردی در خرید و فروش 
ورق و مــواد اولیه از فولاد، پتروشــیمی 
و...وجــود دارد و مــی تواند بســیاری از 
هزینه ها را تامین نماید، سخن راند و گفت: 
ورود افراد غیرحرفــه ای و بدون تخصص و 
تعهد، زمینه ایجاد رانت را فراهم کرده است. 

انتقال واحدهای شن و ماسه 
کارشناسی نیست

در ادامــه نشســت روســای انجمنهای 
همگــن بــا ســخنگوی کمیســیون 
اقتصــادی مجلس،مداحیان دبیر انجمن 
تولیدکنندگان شن و ماســه، با انتقاد به 
مصوبه شورای برنامه ریزی استان اصفهان 
در سال 88 برای جابجایی واحدهای شن و 
ماسه، گفت: این مصوبه بدون برنامه ریزی، 
فاقد امانتداری و کارشناسی لازم نسبت به 
عدم آلایندگی واحدهای شن و ماسه بوده 
اســت و به این دلیل، علاوه بر تامین مواد 
اولیه بطور موقت، مشکلات دیگری برای 
این واحدها ایجاد شده اســت. وی افزود: 
مصوبه برای جابجایی واحدها نبوده، بلکه 
مربوط به مشکلات برداشت این واحدها 

بوده است.

سیکل معیوب در 
تعیین قیمت خودرو

احمدی، رئیس انجمــن قطعات خودرو 
و نیروی محرکه به افزایــش صد برابری
 هزینه های تولید از یک سو و تعدیل نشدن 
قیمت خودرو داخل اشــاره کرد و گفت: 
بدلیل تعیین قیمت دستوری برای خودرو، 
ســیکل معیوبی در تولید و تعیین قیمت 
ایجاد شده که اکنون شــاهد 80میلیارد 
زیان انباشــته در ایران خودرو هستیم و 
خســارات فراوانی به قطعه سازان نیز وارد 
شده است. وی از ۴۳میلیارد تومان طلب 
قطعه سازها از خودروســازان خبر داد و 
افزود: هیچ بهره ای نیز دریافت نمی کنیم. 
همچنین، خرید دین سنگین شرکت ها از 
طریق بانک باعث بحرانی شدن وضعیت 
قطعه سازها شده اســت و ازطرفی، مبالغ 
پرداختی بصورت عادلانه بین قطعه سازها 

توزیع نمی شود. 

تناقض در قوانین 
درکنار تحریم های ظالمانه

رضا برکتیــن، عضو هیئت رئیســه خانه 
صمت اســتان اصفهان به جایــگاه آمار و 
اطلاعات در ســطح کلان و برنامه ریزی 
کشــور اشــاره کرد و بی توجهی به این 
موضــوع در کشــور را مورد انتقــاد قرار 
داد. وی گفــت: در خانه صمــت، حدود 
۴500 واحد صنعتی از ۹هــزار واحد در 
استان اصفهان را بررسی و برای آنها بانک 
اقتصادی تهیه کرده ایم تا بتوانیم در زمینه 
برنامه ریزی و حل مشــکلات واحدها با 
اطلاعات دقیــق وارد عمل شــویم. رضا 
برکتین، لزوم تعاملات بین دســتگاهی، 
توجه به ســاختار سیســتمی و سلسله 
مراتبی مبتنی بر ضوابط و عاری از روابط، 
توجه به تنوع اقلیمی، موقعیت جغرافیایی 
و عوامل فرهنگی اســتان هــا در تفویض 
اختیارات تصمیم گیری، تخصیص بودجه 
و اعتبارات، نگاه کارشناسانه بدور از مسائل 
سیاسی و جناحی، تشکیل اتاق فکر، نظم 
و انســجام در بررســی عملکرد مدیران 
را مطــرح نمــود و افزود: بدلیــل قوانین 
دست و پاگیر و تناقض در قوانین در کنار
تحریم های ظالمانه با مشــکلات عدیده 
اقتصادی و پیامدهای منفی فراوانی مواجه 
هستیم که تولید را با چالش های فراوانی 

مواجه ساخته است.

خانه های صمت 
قانونمند شوند

اقارب پرست، قائم مقام رئیس و دبیرکل 
خانه صمت اســتان به موضوعات اصلاح 
سیستم قانونگذاری و پایش قوانین برای 
اجتناب از ایجاد سیستمی معیوب با هدف 
تحقق شعار مقام معظم رهبری پرداخت. 
وی تشــکیل نظام مهندســی صنعت با 
توجه به پتانســیل های فراوان و آموزش 
به روز مدیران و قانونمند شدن خانه های 
صمت درسطح کشــور را مطرح کرد. وی 
همچنین افزود: قطعا، امسال که شعار سال 
به مانع زدایی و پشتیبانی اختصاص یافته 
بخشنامه ها و قوانین حمایتی در مجلس 
مطرح می گردد، پیشنهاد میگردد در این 
حوزه، برای آن بخــش از تولیدکنندگانی 
که وظایف خود را سر وقت انجام داده اند 
نیز مشوقی در نظر گرفته شــود. بعنوان 
مثال اگر قرار است بخشودگی مالیاتی در 
نظر گرفته شــود، برای مودیانی که چهار 
سال در موعد مقرر مالیات خود را پرداخت 
کرده اند، یکسال معافیت مالیاتی در نظر 

گرفته شود .

مانع زدایی از تولید
با حضور سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس در خانه صمت استان اصفهان مطرح شد:  گزارش

برگزاری نمایشگاه تخصصی 
قطعات و صنایع خودرو

citizen

سهل آبادی: اینروزها تولیدکنندگان آرامش ندارند و نمی توانند به توسعه بیاندیشند

در نشست روسای انجمن های همگن، تشکل های صنفی کارفرمایی و اعضای هیات مدیره خانه 
صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان با نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی، مسائل 
دارای اولویت صنایع و واحدهای تولیدی استان در سال مانع زدایی ها و پشتیبانی از تولید مطرح 
شد. رئیس خانه صمت ایران و اصفهان، به نقش صنعت بعنوان موتور محرکه اقتصاد کشور اشاره 
کرد و گفت: خانه صنعت، معدن و تجارت متشکل از انجمن های همگن همواره پیگیر حل و رفع 
مشکلات واحدهای تولیدی بوده و برگزاری این نشست نیز با هدف تشریح و انعکاس مسائل 

اولویت دار صنایع به نماینده مجلس و طرح موضوعات در سطح کلان کشور می باشد.
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  جلیل اوحدی

حصـار در حصـار نـام یـک تلـه تئاتـر اسـت کـه محسـن 
مخلبـاف در سـال 58 آن را سـاخت . داسـتان آن از این قرار 
اسـت که عده ای مارکسیسـت در زندان شـاه عمیقـاً درگیر 
مباحثـه و جدل بـی پایـان در مـورد انتخاب بهترین شـیوه 
مبـارزه بـراي سـرنگونی رژیم شـاه هسـتند . انقـلاب پیروز 
می شـود اما آنهـا همچنان در زنـدان مانده و بـه مباحثه خود 
ادامـه می دهنـد . وقتی افرادي بـرای تبدیل کـردن زندان به 
مـوزه وارد آنجـا مي شـوند چند پیرمـرد فرتـوت را در حال 
بحـث با هم مـي بیننـد.  آنها بـه هیچوجه قبـول نمی کنند 
انقـلاب پیروز شـده و رژیم شـاه به تاریخ پیوسـته؛ به همین 
دلیـل از زندان خارج نمي شـوند و آنرا توطئه پنداشـته، زیرا 
بر اسـاس آمـوزه های آنهـا انقلاب خـارج از تحلیـل و پیش 
بینـی آنها نمـي توانـد به پیـروزی برسـد، پس همچنـان تا 

پایـان عمر بـه مباحثـه ادامه مـی دهند .
اگرچـه تئاتـر مذکور تصویری اغراق گونه از جزم اندیشـی انسانهاسـت، اما 
بخوبـی نشـان می دهد که چطـور بعضی قبـل از اینکه در سـلولی  زندانی 

باشـند در واقـع زندانی سـلولهای مغز جزم اندیش خود هسـتند. 
متاسـفانه بـی آنکـه خـود بدانیـم ، حصـار در حصار مصـداق عینـی رفتار 

شـخصی ، اجتماعی و سـازمانی بسـیاری از ماسـت . 
سـال هـا بـر نظـر و ایـده ای پافشـاری کـرده ، عمـر ، انـرژی ، امکانـات و 
فرصتهـای خـود و دیگـران را علـی رغم وجـود ده ها دلیـل و برهان عینی 
دال بـر اشـتباه بـودن آن نظـر بـر بـاد می دهیـم امـا همچنـان بر خدشـه 

ناپذیـر بـودن آن نظـر پافشـاری می کنیم .
تقریباً هیچ مشـکل بشـری وجـود ندارد کـه جامعه ما به آن دچار نباشـد، 
امـا هنوز بعـد از چهار دهه تجربه حکومتـداری همچنان بدون کوچکترین 
تردیـدی اعتقـاد داریم با حفظ سـاختارها و جهتگیرهاي موجـود ، با تمام 
شـدن عمـر این مجلـس و این دولـت و برآمـدن مجلس و دولتـی دیگر با 
فـلان ویژگـی به یکباره همه مشـکلات در مدتی کوتاه حل شـده و شـاهد 

خوشـبختی را در آغوش خواهیم گرفت. 
مجالـس و دولت هـا ، پـی در پـی مـی آینـد و مـی رونـد امـا از سـعادت و 
رسـتگاری خبری که نمی شـود هیچ ، بلکه  بر عمق و گسـتره مشـکلات 

هـر چه بیشـتر  افـزوده می شـود . 
در واقـع درک بسـیاری از مـا بـی توجـه بـه ریشـه و پـس زمینه هـای تو 
در تـو و چنـد لایـه از مشـکلات مزمـن کشـور فقـط بـه برآمـدن رییـس 
جمهوری سـوار بر اسـب سـفید بسـتگی دارد ، آنچنان که بـا برآمدن نادر 
شـاه ، نـه تنهـا ایـران را از هـرج و مـرج رهـا کـرد ، بر شـبه قـاره هند هم 

اسـتیلا یافت  . 
مشـکل مرغ بعنوان مثال، یکی از بیشـمار مشـکلات پیش پا افتاده کشـور 
اسـت کـه در ایـام اخیـر وقت و انـرژی زیـادی از دولت، مجلـس، نهادهای 
نظارتـی، انتظامـی و غیـره را گرفتـه، امـا با وجـود این همه توجه مشـکل 
رفـع نشـد، زیـرا طبق معمول براسـاس همان نگاه سـاده و یک بعدی همه 
تمرکـز فقـط بر یک جزء از پروسـه تولید و توزیع مرغ متمرکز اسـت. همه 
مسـئولان بـه اتفـاق از عـدم نظارت سـفت و سـخت بـر توزیع مـرغ نالان 
هسـتند!!!. بـه زبـان سـاده مسـئولان محترم ما در پس مشـکل مـرغ بجز 
محتکران، گرانفروشـان و نظارت ضعیف مشـکلی نمی بینند. وقتی رییس 
محتـرم مجلـس با محاسـبه ای بسـیار سـاده و عجیب  اسـتدلال می کند 
کـه قیمـت تمـام شـده مـرغ نبایـد از فـلان عـدد بالاتر باشـد ، اسـتدلال 
ایشـان آنقـدر عجیـب و دور از واقعیـت بـود که  یک مرغـدار جهرمی کتباً  
اعـلام آمادگـی کرد کـه مرغداری مـدرن و آماده خود را مجانـی در اختیار 
او قرار دهد تا درسـتی اسـتدلال ایشـان برای همه  اثبات شـود ، که البته 

طبـق معمـول هیچ اعتنائی به این پیشـنهاد نشـد  . 
وقتـی بـرای معضـل پیـش پـا افتـاده ای مثل مشـکل مـرغ کـه در دنیای 
امـروز اصـولا مشـکل محسـوب نمی شـود ، توسـط مقامـات عالـی چنین 
اسـتدلال ها و نسـخه های دم دسـتی  تجویز می شـود ، تصور کنید برای 

حـل معضـلات بـزرگ و پیچیده چـه در آسـتین دارند؟!
بعـد از ۴2 سـال تجربـه حکومتـداري هنـوز بـاور نداریم، حکمرانـي امری 
تخصصـی، سیسـتمي، دارای پیچیدگی هـای بین بخشـی، کاری جمعی، 
پاسـخگو، منعطف ، شـدیداً متاثر از سـاختارها و جهت گیری ها، نیازمند 
مهـارت بـالای نظـری ، درک درسـت و تعامل با محیط ملـی و بین المللی  
اصـلاح و بـه روز شـدن مسـتمر اسـت . هنـوز بـه جـاي طراحـي و اجراي 
سیسـتم خوب برای رسـتگاری در به در دنبال آدم هاي خوب مي گردیم. 
دقت نمیکنیم که روسـاي جمهور و نخسـت وزیران کشـورهاي پیشـرفته 
نوابـغ و رسـتم دسـتان هـاي کشـور خـود نیسـتند ، عمومـاً انسـان هایی 
متوسـط الحالـی هسـتند کـه  ذیل سیسـتم هاي خـوب طراحي شـده با 

کارآمـدي کار می کننـد.  
اگـر از ذهنیـت حصـار در حصار خود کمـی فاصله بگیریـم بخوبی متوجه 
می شـویم که انباشـت مشـکلات و تنوع رنگارنگ آنها، بزرگ تر و پیچیده 
تـر از آن اسـت کـه با رفتن تقـی و آمدن نقی رفع شـوند و اگر واقعاً چنین 
باشـد، چقـدر بد شـانس هسـتیم که همـه اجـزای سیسـتم حکمرانی ما 
مثـل سـاعت کار می کننـد و فقط بـه خاطر عـدم ظهور یک قهرمـان این 
همـه سـال سـختی کشـیدیم و وای به حال ما کـه قهرمان موعـود این بار  

هم مثل ادوار گذشـته با اسـب سـفیدش رخ ننماید .

تولید بدون کارخانه استعاره ای است از یک استراتژی کسب 
و کار بر پایه برون سپاری فرآیندهای تولید با تاکید بر جایگاه 
یابی و بهره گیری از شبکه تامین و توزیع به منظور دستیابی 

به مزیت های رقابتی تولید . 
عبارت دیگــر واگذاری فعالیت هــای مدیریتی و عملیاتی 
ســازمان به بنگاه ها و شــرکت های دیگر با هدف کاهش 
ســرمایه گذاری ثابت و هزینه های تولیــد از یک طرف و 
افزایش بهره وری و تمرکز روی فعالیتهای راهبردی سازمان 
از سوی دیگر با استفاده از نام تجاری مشخص و بهره گیری 
بهینه از منابع تحقیقاتی و تولیــدی با جلوگیری از تکراری 

هزینه برای ایجاد امکانات و پرسنل می باشد . 
شرکت هایی که اقدام به ایجاد برند کرده اند در تولید بدون 
کارخانه با بهره گیری از ظرفیت خالی مراکز تولیدی موفق 

بوده بطوری که کالایي را بنام و متعلق بخود تولید و توزیع 
می کنند .تولید بدون کارخانه شــیوه نوینی برای استفاده 
بهینه از سرمایه گذاری های ثابت انجام شده در بخش تولید 
می باشد .در واقع این شــیوه کمک می کند تا بدون نیاز به 
ســرمایه گذاری های جدید میزان تولیــد یک محصول را 
افزایش دهیم از طرفی این شیوه باعث می شود با پر کردن 
ظرفیت های خالی تولید که هم اکنون بدون استفاده مانده 

است استیصال بیشتری ایجاد نمود.
به عنــوان مثال در کشــور تعــداد زیادی کارخانــه مواد 
غذایی ایجاد شــده که در بخش های مختلفی مانند تولید

 ماکارونی ، رب گوجه فرنگی و سایر محصولات غذایی و لوازم 
خانگی فعالیت می کنند . اما به دلیل تکرار سرمایه گذاری 
این صنایع با ظرفیت بسیار کمتری فعالیت دارند. شما تصور 
کنید یک صاحب برند می آید و به این کارخانه ها ســفارش 
می دهد تا با برند او محصول تولید کنند . این مســئله ضمن 
اینکه باعث تولید محصول آن برند می شــود ، ظرفیت های 
خالی صنایع مربوط را با حداقــل نقدینگی فعال میکند و از 
تعطیلی و رکود آن واحد ها جلوگیری و اشتغال ایجاد می شود.

هم اکنون در دنیا برندهــای معروفی در زمینــه خودرو و 
لوازم خانگی و ســایر اقلام مصرفی وجــود دارند که دیگر 
در کشــور مادر به دلیل هزینه هــای تولیــد کارخانه ای 
ندارند ، اما با اســتفاده از برند خود در ســایر کشــورها و با 
کارخانجاتی که متعلق به خود آنها نیست محصول تولید و 

روانه بازار می کنند.

رشد تجاری دبی در نتیجه دسترسی به واکسن ها به قبل از کرونا بازگشت. به نقل از 
بلومبرگ، فعالیت تجاری دبی پس از بهبود گردشگری و توزیع سریع واکسن های 
ویروس کرونا، از اواخر سال 201۹ تاکنون به بالاترین سطح خود رسیده است. این 
  PMI.بخش خصوصی، به استثنای نفت، برای ماه پنجم متوالی در آوریل رشد کرد
مرکز اصلی تجارت خاورمیانه از 51 در مارس به 5۳.5 افزایش یافت و قرارگرفتن 

PMI در بالای مرز 50 از گسترش اقتصادی قابل توجهی خبر می دهد.

با طرح مباحث چالشي در حوزه هاي گوناگون، فضاي جدیدي در آستانه انتخابات 
فراهم شده است.با توجه به اینکه حدود ۴0 روز به برگزاري انتخابات سیزدهم دوره 
ریاست جمهوري مانده است ولي هنوز تب و تاب انتخابات نه در رسانه ملي و نه حتي 
در بدنه مردم مطرح نیست ولي برعکس تنور انتخابات در شبکه اجتماعي نوظهور 
کلاب هاوس بسیار داغ است و پیش بیني مي شود تا این شبکه محبوب مسوولان و فعالان 
رسانه ها به تریبوني براي کاندیداهاي این دوره از انتخابات ریاست جمهوري تبدیل شود. 

کلاب هاوس تریبون جدید انتخابات 1400دبی یکه تاز رشد تجاری پساکرونا
حصار در حصار

   جامعه 

 استراتژی
 یادبود

تولید بدون کارخانه چیست؟

نگاره

رهبری

بر یکی از مشـکلات اساسـی مدیران، مدیریت کارمندان و مشکلات 
کارایـی آنـان اسـت؛ اما نکتـه ی مهم این اسـت که اخـراج نیروها یا 
جـذب نیـروی جدیـد، راه حـل ایـن مشـکلات نخواهد بـود. از آنجا 
که اخراج کارکنان کار خوشـایندی نیسـت، بیشـتر مدیران جوان و 
تـازه کار ترجیـح می دهند فـرد ناکارآمد را در تیـم خود حفظ کنند. 
ایـن تصمیـم بـه دلایلی واضـح برای شـرکت مشـکل آفرین خواهد 
شـد؛ ولـی ایـن موضـوع وقتی شـکل بدتری بـه خود می گیـرد که 
مدیـران سـعی می کننـد برای جبـران ضعف یـک کارمنـد، نیروی 
دیگـری )مثلاً یک مدیر حد واسـط( را وارد کار کننـد تا هم زمان، او 
همـان وظایـف را بـه عهده بگیـرد. هنگامی که یک شـرکت در حال 
رشـد اسـت، مسـئولیت های مـوازی بسـیار محتمل هسـتند و این 

دامـی اسـت کـه باید با هوشـیاری از آن اجتنـاب کرد.
حفـظ  از  بیشـتر  به مراتـب  مـوازی  مسـئولیت های  زیان بـار  اثـر 

نیروهایـی اسـت کـه کمتـر از انتظار شـما ظاهـر می شـوند؛ چراکه 
عـلاوه بر مشـکلات اسـتخدام  جدیـد، پـس  از آن شـما گزارش های 
کاری جدیـدی روی میـز خـود خواهید داشـت که دقیقـاً حیطه ی 
اختیارات مشـخصی ندارند. نیروی تازه اسـتخدام شـده نمی تواند در 
کار خـود موفق باشـد؛ چراکه بایـد وقتش را بـه مدیریت نیمه کامل 
نیـروی ضعیـف اختصـاص دهـد. او نمی توانـد انـرژی خـود را روی 
همـکاری یـا سرپرسـتی تیمـش سـرمایه گذاری کنـد و همچنیـن 
نمی توانـد از مهارت هـا و تخصـص اصلی خود به طور بهینه اسـتفاده 
کنـد؛ چراکه تمـام فعالیت هـای او تحت تأثیـر محدودیت هایی قرار 
دارد کـه نیـروی ناکارآمـد، بـا مسـئولیت های مشـابه بـه او تحمیل 
می کند.اگـر بـه اسـتخدام نیروهایـی فکـر می کنید که لایه شـغلی 
جدیـدی به شـرکتتان اضافه می کننـد و احتمالاً مسـئولیت پذیری 
مـوازی را بـه تیـم شـما تحمیل می کننـد؛ قبـل از اجـرای تصمیم 
خـود، مطمئـن شـوید کـه ایـن کار را بـه دلایـل درسـتی انجـام 

می دهیـد. مـوارد زیـر را در نظـر بگیرید:
ریشه ی ناکارآمدی عوامل را بیابید

 سـعی کنید قبل از تصمیم گیری، ریشـه ی مشـکل را پیدا کنید. آیا 
کارمندتـان بـه علت نداشـتن تخصـص و مهارت کافی کمتـر از حد 
انتظـار شـما ظاهر می شـود یا او کارمند جدیدی اسـت کـه هنوز با 
وظایـف خـود به خوبـی آشـنا نشـده اسـت؟ می توانید بـا او صحبت 
کنیـد و ببینیـد در مـورد کارش چـه فکـر و احساسـی دارد؛ یا نظر 

افـرادی را جویـا شـوید که سـابقه ی همکاری بـا وی دارند.
به کارمندان آموزش دهید

 قبـل از اینکـه تغییـری در تیـم خود بـه وجـود آورید، بـه این فکر 

کنیـد که از چـه راه هایی می توانید به کارمندتان کمک کنید. برخی 
از مشـکلات اجرایی کارمنـدان را می توان با تعلیم و آموزش بیشـتر 
حـل کـرد. اگـر خودتان هـم یک مدیر جدیـد هسـتید، می توانید از 

مربیـان متخصص برای آمـوزش نیروهای خود اسـتفاده کنید.
انگیزه های خود را بررسی کنید

بسـیاری از اوقـات فرآیندهـای اسـتخدام و اخـراج تحـت تأثیـر 
انگیزه هـای شـخصی مدیـران قـرار می گیرنـد؛ بنابرایـن صادقانـه با 

انگیـزه ی خـود مواجـه شـوید. 
آیـا تمایـل شـما برای اسـتخدام نیروی جدید، ناشـی از این نیسـت 
کـه می خواهید اسـتعدادهای جدیدی به تیم خـود اضافه کنید؟ آیا 

واقعـاً می خواهید مشـکل اجرایی فعلـی را حل کنید؟
منابع شرکت را در نظر بگیرید

اگـر شـرکت کوچکـی دارید، باید در نظـر بگیرید که آیـا منابع لازم 
بـرای اسـتخدام یک نیـروی جدید را داریـد یا بهتر اسـت از راه های 
بهتـری بـرای کمک به تیم و موفقیت شـرکت خود اسـتفاده کنید. 
شـاید اگـر کارمنـدان فعلیتـان را جایگزیـن یکدیگر کنیـد، بتوانید 
صرفه جویـی بهتـری در هزینه هـای خـود داشـته باشـید تـا اینکـه 
بخواهیـد کارمنـد دیگـری را بـرای اداره ی مسـئولیت های دیگـران 

اسـتخدام کنید.
به عنـوان یـک رهبـر، تصمیماتـی کـه در مـورد عوامـل شـرکت و 
دیگـر افراد اتخـاذ می کنید، چالش سـختی برای شـما خواهند بود. 
امـا به یاد داشـته باشـید که با نگه داشـتن کارمندانی کـه از عهده ی 
وظایـف خـود برنمی آینـد، لطفـی بـه آن هـا و بـه شـرکت خـود 

نمی کنیـد.

مدیریت کارمندان ضعیف و استخدام نیروی موازی

نوبرانـه های تابسـتانی!

جراید

  " جلـد  تیتـر  بـا  خـود،  اخیـر  شـماره  در  اکونومیسـت  هفته نامـه 
GovCoinها؛ارزهـای دیجیتالی که نظام پولی را متحول می کنند"؛ 
ضمـن پیش بینـی ورود قدرتمند دولت هـا به عرصه بازارسـازی ارزهای 
دیجیتـال، از ایـن رویـداد بـه مثابـه عامـل دگرگونـی در سیسـتم 
مالـی و بـازار سـرمایه یـاد کـرده و نوشـته اسـت: بـرای فدرال کویـن و 
یوروالکترونیکـی آمـاده باشـید! اکونومیسـت در ادامـه نوشـته اسـت: 

تغییـرات فنـاوری، واژگونـی بـازار مالی اسـت.
بیت کوین از وسـواس آنارشیسـت ها به یک کلاس دارایی یک تریلیون 
دلاری تبدیـل شـده اسـت کـه بـه تاکیـد بسـیاری از مدیـران مالی به 
هـر نمونـه پورتفـوی متعادلـی تعلق می گیـرد. بـا این حـال، همانطور 
کـه گـزارش ویـژه اکونومیسـت توضیح می دهـد، کمترین اختـلال در 
مـرز میـان فنـاوری و امـور مالی ممکـن اسـت انقلابی ترین آن باشـد: 
ایجـاد ارزهـای دیجیتال دولتـی، که به طور معمول به مـردم اجازه می 

دهـد وجـوه و دارایـی دیجیتـال خود را بـه طور مسـتقیم در یک بانک 
مرکزی سـپرده گذاری کنند.تجسـم تازه ای از پـول، " GovCoins"؛ 
یـا همـان ارزهـای دیجیتال دولتی تجسـم جدیـدی از پول اسـت. آنها 
وعـده می دهنـد کـه امـور مالـی بهتـر از قبـل کار کنند امـا همچنین 
انتقـال قـدرت از افـراد به دولت هـا، تغییرات ژئوپلیتیکـی و تغییر نحوه 
تخصیـص سـرمایه را به دنبـال دارند. بـا آن ها باید خوش بینانـه و البته 
فروتنانـه رفتار کرد.دولت ها و موسسـات مالی بایـد به اندازه یک جهش 
بـه سـکه های فلزی یـا کارت های پرداخت ، بـرای تغییر طولانی مدت 
در نحوه کار پول آماده شـوند. این به معنای تقویت قوانین حفظ حریم 
خصوصـی ، اصـلاح نحـوه اداره بانک هـای مرکزی و آماده سـازی بانک 
هـای خرده فروشـی بـرای یک نقـش پیرامونی اسـت. ارزهای دیجیتال 
دولتـی آزمایـش عالی بعدی در امور مالی هسـتند و وعده می دهند که 

نتیجه آنها بسـیار بیشـتر از فضای فروتنانه یادشـده باشد.

منتظر اتفاق بزرگ در ارزهای دیجیتال باشید

برای او که استادی
بی بدیل بود

فقـدان دکتر حسـین یقینی ضربـه بزرگی 
بـر هنـر و هنرمندی اسـت. دکتر حسـین 
یقینی در رشـته های نقاشـی، آیینـه کاری، 
گچبـری،  مشبک سـازی،  منبـت کاری، 
و  بناهـا  ترمیـم  و  بازسـازی  و  تذهیـب، 
سـاختمان های تاریخـی و قدیمـی صاحب 
ایـن هنرهـا  بودنـد و دسـتی در  سـبک 
داشت. ایشـان ابتدا لیسانس ادبیات گرفت، 
بعد لیسـانس و فوق لیسانس تاریخ، سپس 
و  داخلـی  تزئینـات  معمـاری  لیسـانس 
بالاخـره دکتـرای داروسـازی!!! عـلاوه بـر 
این، آرشـیتکت قابل و برجسته ای بود و در 
طراحی هـای خـود سـعی در رعایت اصالت 
سـنتی و ایرانـی آفریده هـای خود داشـت.

از آثـار بجـا مانـده و یـادگار ایشـان عـلاوه 
بـر آرم دانشـگاه اصفهـان و آرم دانشـکده 
داروسـازی، طراح تمبرهای یادبود ابن سینا 
و زکریای رازی اسـت . همچنین بسـیاری ار 
نقاشـی های روی دیوارهـای هتـل عباسـی 

اثـر ایـن هنرمنـد بزرگ اسـت.
امـا بزرگتریـن ضایعـه ای کـه بـر پیکر هنر 
اصفهـان و آثـار باسـتانی واقـع شـد فقدان 
یک دائره المعارف هنر بود. حسـین یقینی، 
در کلیه زمینه هـای هنری صاحب نظر بود 
و به راحتی کارهای هنـری را ارزش یابی )نه 
ارزیابـی و قیمـت گـذاری( می کـرد. بطور 
دیـواری،  نقاشـی های  تشـخیص  مثـال، 
مجسـمه ها و یـا آثـار دیگـر هنـری از هـر 
زمینـه را تخصـص داشـت و اصالت و تعلق 
آن بـه کـدام دوره تاریخـی را اعلام می کرد 
و تقریبا تاریخچه تمام آثار باستانی اصفهان 
را از حفـظ بـود و در هـر بازدیـد بـرای مـا 

توضیح مـی داد. 
همچنیـن بـه تاریـخ، به ویـژه تاریـخ هنر و 
علم آگاهی کامل داشـت و همیشـه در هر 
موردی در اصفهان سـخنرانی، یـا بازدید، یا 
گردهمایـی بود، بـدون اینکه نوشـته ای در 
دسـت بگیـرد توضیـح مـی داد و هرگـز در 
این بیش از بیسـت سـالی که افتخار التزام 
رکابشـان را داشتم سخنی نگفت که کسی 

بگوید اشـتباه است. 
مرحوم یقینی بسـیار مردم دار و اخلاق مدار 
از  روزهایـی  در  را  و  خانـه ی خـود  بـود 
سـال بـرای برپایـی محافلـی بـا حضـور 
اختصـاص  مسـئولان  و  صاحب نظـران 
مـی داد. وی اخیـراً بـرای بازسـازی حمـام 
شـیخ بهایی اقـدام کـرده بـود و چندیـن 
کتـاب در زمینـه ی معرفـی باباهـا، تکایـا، 
آثـار  مقابـر، مسـاجد، گرمابه هـا و دیگـر 
تاریخی اصفهان در دسـت تألیف داشت که 
متأسـفانه ناتمام ماند. کتاب »دانشـنامه ی 
داروسـازی و داروخانـه داری در اصفهان« به 
قلم او موفق به کسـب جایزه ی کتاب سـال 
شـد و علاوه بر داروسـازی تبحر او در تاریخ 

و هنـر نیـز مثال زدنـی بـود.
و یکـی از شـاهکارهای بی نظیر وی طراحی 
و پیگیـری در چـاپ کتاب نخبگان صنعت 
اصفهـان اسـت. همچنیـن ایشـان چندین 
دوره داور جشـنواره پیشکسوتان و نخبگان 
صنعـت و معدن و هنر اصفهـان بوده اند. در 
کنـار اینها او در رشـته عکاسـی نیز اسـتاد 
بـود و آثـاری برجسـته دارد. دکتـر یقینـی 
همیشـه به اینکه آموزگار بوده است افتخار 
می کـرد. ایشـان زمانی دبیر هنرسـتان بود 
و پـس از آن اسـتاد دانشـگاه  گردید. دکتر 
یقینـی بی شـک عاشـق اصفهان و علـوم و 
هنـر اصفهـان بـود و مـا عاشـق او بودیـم. 
روانش شـاد، بی شـک برای همیشـه جای 
او در بین هنرمندان و هنرشناسـان اصفهان 

خالی اسـت.
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